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Kdysi samostatná obec se stala součástí Prahy v roce 1974. 

Toto výročí připomíná významný okamžik v historii města, 

kdy se Horní Počernice staly jedním z jeho živých                   

a dynamických předměstí. Připojení přineslo nejen rozvoj 

infrastruktury a služeb, ale také bohatší kulturní                    

a společenský život. 

Dnes jsou Horní Počernice známé svými krásnými parky, Dnes jsou Horní Počernice známé svými krásnými parky, 

historickým centrem se zámkem a aktivní komunitou, 

která hrdě udržuje své tradice a zároveň se těší z výhod 

života v hlavním městě.



Stavební práce jsou v současné době před dokončením, provádějí se do-
končovací a kompletační práce, včetně nezbytných zkoušek a revizí. Ten-
to stav odpovídá zhotovitelem předloženému harmonogramu prací, který 
je nedílnou přílohou smlouvy o dílo, s termínem předání řádně dokonče-
ného díla k 15. 10. 2024. 
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Vážení  
spoluobčané,  
milí přátelé,

už to skoro vypadalo, že letošní léto nikdy neskončí. 
Teploty přesahovaly ještě na  začátku září třicítku 
a  lákaly k  trávení času na  koupališti. Předpovědi 
meteorologů zvěstovaly nadprůměrně teplé září. 
Místo toho však přišel déšť a prudké ochlazení. My-
slím, že řada z nás by nakonec raději zvládla ješ-
tě několik horkých dní a deštník prozatím nechala 
ve skříni. Opět se ukázalo, že i když je naše civili-
zace velmi rozvinutá, počasí si stále dělá, co chce, 
a se solidní jistotou ho umíme předpovědět jen pár 
dní dopředu. 
Děti si aspoň ještě užily první týden ve škole v lehce 
prázdninovém módu. Letní klima vládlo i ve středu 
4. září, kdy naši základní školu Stoliňská poctil svou 
návštěvou Miloš Vytrčil, předseda Senátu České re-
publiky. Pan Vystrčil přijel osobně poděkovat za vý-
borné zvládnutí situace, která zde nastala na konci 
školního roku při havárii sádrokartonového podhle-
du. Už minulý měsíc jsem na tomto místě děkoval 
paní učitelce Kateřině Laluhové, díky jejíž ducha-
přítomnosti se nenadálá situace obešla bez zranění.
Předseda senátu se setkal se zástupci samosprávy 
naší městské části, s  pedagogickými i  nepedago-
gickými zaměstnanci školy, prohlédl si opravené 
prostory a pozdravil prvňáčky. Základní škole udělil 
Stříbrnou medaili předsedy Senátu. Toto ocenění, 
které vzniklo v roce 2007, se předává významným 
vědcům, umělcům, sportovcům a dalším osobnos-
tem, které vynikly ve svých oborech či vykonaly čin 
hodný pozornosti a respektu. Pro školu i pro celou 
naši městskou část je to velká pocta, byť bychom 
byli samozřejmě raději, kdyby poslední předprázd-
ninový den k žádné havárii nedošlo.
Život v Horních Počernicích se s příchodem podzi-
mu vrací do normálních kolejí. To s sebou občas při-
náší i určitá omezení, tak jako například při opravě 
Chvalkovické ulice, která pro tamní obyvatele i lidi 
z nejbližšího okolí jistě není zrovna příjemná. Děkuji 
všem spoluobčanům za trpělivost a věřím, že vý-
sledek převáží toto dočasné nepohodlí.
Závěrem si vás ještě dovolím upozornit na  výlov 
rybníku Barbora, k němuž dojde ve čtvrtek 19. října. 
Rybníky Eliška i Barbora a vůbec celý přilehlý Xa-
verovský háj jsou oblíbenými vycházkovými a vý-
letními cíli nejen pro obyvatele Horních Počernic, 
takže bezpochyby zaznamenáte, že Barbora bude 
celou zimu vypuštěná. V  průběhu tohoto obdo-
bí dojde k opravě bezpečnostního přelivu rybníka 
a na jaře bude opět napuštěn. Takže až v Xaverov-
ském háji tak jako každý rok vykvetou koberce sa-
sanek, Barbora by už měla být opět plná vody.
Přeji vám krásné podzimní dny.

Petr Měšťan n
starosta

S L OVO
S TA R O S T Y

Je velice příjemné sdělovat tuto sku-
tečnost, zejména s ohledem na his-
torii této velice potřebné a  žádané 
investice, kdy snaha o  její realizaci 
má již více než 30letou historii. Nikdy 
nebylo pochyb o  tom, že výstavba 
nové sportovní haly (tělocvičny) je 
nezbytná – jako zázemí pro zajištění 
kvalitní školní tělesné výchovy, stej-
ně jako zázemí pro místní sportovní 
kluby a spolky. S umístěním haly exi-
stovala většinová shoda, ale vlastní 
podoba stavby a její dispozice prošly 
několika variantami. Zvolené sta-
vební řešení vycházelo z  maximál-
ní možné užitné hodnoty velikosti 
sportoviště a  jeho využití, jak pro 
školní tělesnou výchovu, tak i  pro 
činnost sportovních klubů ve všech 
halových sportech, včetně pořádá-
ní soutěží. Navržené konstrukčně 
stavební řešení vycházelo rovněž 
i z optimalizace stavebních nákladů, 
nicméně nelze nezmínit skutečnost 
s ohledem na historii tohoto zámě-
ru, že stavbu bylo možno realizo-
vat menším stavebním nákladem, 
pokud by stavba byla realizována 
v čase dříve. V minulosti převažoval 
názor, že se jedná o  investici, která 
přesahuje možnosti rozpočtu měst-
ské části a rovněž byla zpochybňo-
vána možnost zajištění dotačních 
zdrojů. V  této souvislosti mám tu 
čest prohlásit, že veškeré náklady 
z  uzavřené smlouvy o  dílo, včetně 
následných dodatků, které aktuálně 
představují částku 140 mil. Kč včet-
ně DPH, jsou v plné výši pokryty zís-
kanými dotacemi ze zdrojů hl. města 

Prahy a Národní sportovní agentury. 
Navýšení původní ceny, oproti ceně 
z uzavřené smlouvy o dílo, předsta-
vuje cca 1 % a toto navýšení jde pře-
devším na  vrub prací, které poža-
dovala městská část po  zhotoviteli 
realizovat nad rámec smlouvy. Jed-
ná se zejména o prodloužení chod-
níku před tělocvičnou až ke  křížení 
ulic Ratibořická a  Jívanská a  prací 
souvisejících se změnou stavby před 
dokončením, jejichž smyslem bylo 
omezit v maximální možné míře ne-
gativní dopady stavby na  stávající 
lipové stromořadí. V této souvislos-
ti je potřeba zmínit zásadní fakt, že 
stavba byla projektována a  připra-
vována od  samého počátku s  jed-
noznačným požadavkem investora 
na  zachování dominantní vzrostlé 
zeleně.
Naší snahou v  současné době je 
ve  spolupráci se zhotovitelem díla 
připravit stavbu k řádnému užívání 
počínaje říjnem letošního roku. Rádi 
bychom koncem října uspořádali 
slavností otevření za  účasti pře-
devším zástupců MHMP a  Národní 
sportovní agentury, které by po-
kračovalo dnem otevřených dveří, 
na  které bych vás chtěl velice rád 
pozvat, abyste se měli osobně mož-
nost seznámit s jednou z největších 
investic realizovaných investorsky 
naší městskou částí.
Závěrem bych rád prohlásil, že zku-
šenost s  touto investicí je pro nás 
motivací do budoucnosti realizovat 
obdobné prospěšné stavby sloužící 
co nejširší veřejnosti.

Výstavba tělocvičny 
v ulici Jívanská
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4. září navštívil základní školu Stoliňská předseda Senátu pan 
RNDr. Miloš Vystrčil, který přijel osobně poděkovat za výbor-
né zvládnutí situace, která nastala na konci školního roku při 
havárii sádrokartonového podhledu.
Pan předseda se setkal se zástupci samosprávy MČ Praha 20, 

s pedagogickými i nepedagogickými zaměstnanci školy, na-
vštívil opravené prostory a pozdravil prvňáčky. Základní škole 
udělil Stříbrnou medaili předsedy Senátu.
Za návštěvu panu předsedovi děkujeme.

Petr Měšťan, starosta a radní n

ZŠ Stoliňská získala Stříbrnou medaili  
od předsedy Senátu

Rekonstrukce železniční stanice 
Praha – Horní Počernice byla 

dokončena 3. září 2024
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HLEDÁME OD 1. 10. 2024 BRIGÁDNÍKA

na roznos Hornopočernického zpravodaje.
V případě zájmu, prosím, kontaktujte  
Petra Báčka (místní hospodářství), tel.: 606 117 525

 

Rekonstrukce dětského hřiště
Rada městské části na svém zasedání 3. 9. 2024 vypsala výběrové 
řízení na dodavatele stavby rekonstrukce dětského hřiště v ulici 
Běluňská. Termín dokončení je stanoven do konce roku 2024. 
Předpokládaná cena je 6 600 000 Kč.

V souvislosti se samovolnou destruk-
cí SDK (sádrokartonových) podhledů 
ve třetím nadzemním podlaží budovy  
č. p. 2440, ZŠ Stoliňská na konci škol-
ního roku jsme během letních prázdnin 
nechali prověřit stavebně technický 
stav našich ostatních budov, ve kterých 
jsou umístěny školy a mateřské školy. 
Posouzení stavebně technického sta-
vu bylo provedeno s ohledem na stáří 
a stavebně konstrukční systém budov, 
zejména u budov, kde jsou instalovány 
SDK podhledy. Výsledkem provedených 
kontrol je uklidňující zpráva, že žádná  
z těchto budov se nenachází v takovém 
stavebně technickém stavu, který by 
bránil zahájení nového školního roku.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ

Informace o kontrole  
technického stavu 
školských zařízení

V termínu od 16. 9. 2024 po dobu orien-
tačně 50 dní, bude výše uvedený úsek 
komunikace Chvalkovická plně uzavřen. 
Předem se omlouváme za omezení, kte-
rá vám tímto vznik-
nou a  zároveň vás 
prosíme o  respek-
tování provizorního 
dopravního značení 
a  úprav trasy auto-
busové linky č. 204, 
223 a 224.
Ve  výše uvedeném 
termínu budou zho-
tovitelem stavby 
společností M-SIL-
NICE, a. s., vybourá-
ny stávající povrchy, 
konstrukce a  ob-
rubníky. Nově bude 
proveden povrch 
vozovky z  asfalto-
vého betonu. Odvodnění vozovky bude 
zachováno stávající do  uličních vpustí, 
které budou výškově upraveny. Chodník 
bude z litého asfaltu se sklonem odvodně-
ní směrem od  plotů do  travnatého pásu. 

V okolí stávajících stromů, které se nachá-
zejí na východní straně ulice v úseku mezi 
Ratibořickou a  Trní bude postupováno 
opatrně, aby nedošlo k  jejich poškození. 

V rámci souvislé údržby komunikace do-
jde také k umístění nových přechodů pro  
chodce.
Ve stavbou dotčeném úseku ulice Chval-
kovická vás žádáme, abyste si na popel-

Oprava Chvalkovické ulice
O realizaci souvislé údržby v ulici Chvalkovická v úseku od ulice Ratibořická po ulici 
Jeřická a dočasném omezení a změnách diskutovali občané Chvalkovické ulice na 
setkání se starostou a zhotovitelem stavby včetně investora v zasedací místnosti 
Sokola 9. 9. v 18.00 hodin.

nice na  komunální odpad vyznačili své  
č. p. a den před svozovým dnem je dali 
před vrátka. Zaměstnanci M-SILNICE, 
a. s., popelnice ve  svozový den stáh-
nou na  místo, kam zajede svozový vůz 
a  následně budou popelnice zase vrá-
ceny podle vyznačených č. p.  Aktuální 
informace prosím sledujte na webových 
stránkách: www.pocernice.cz.
Po  dobu výstavby nebude v  ulici mož-
né parkovat ani nebude umožněn příjezd 
do ulice / garáží. Proto vás žádáme o včas-

né přeparkování va-
šich automobilů. Pří-
stup k nemovitostem 
bude po  celou dobu 
výstavby zachován. 
Prosíme o  zaparko-
vání vašich automo-
bilů v  přilehlých uli-
cích vždy v  jednom 
jízdním pruhu tak, 
aby neomezova-
ly průjezd osobních 
a  nákladních auto-
mobilů.
Chápeme, že toto 
období pro vás ne-
bude jednoduché 
a  situace vám způ-

sobí nepohodlí, ale naším cílem je zlepšit 
kvalitu zdejších komunikací a zajistit tak 
bezpečnější a pohodlnější cestování pro 
všechny. Děkujeme vám za  vaši spolu-
práci a trpělivost.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ
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Výstavba Pražského okruhu je jednou 
z klíčových dopravních staveb, která vý-
razně ovlivní i  oblast Horních Počernic. 
Nejnovější vývoj přináší pozitivní zprávy 
– úsek D1 – Běchovice má stavební po-
volení v  právní moci a  dostavba úseků 
518 a  519, které propojí severozápadní 
a severovýchodní část metropole, získala 
od  Ministerstva životního prostředí klí-
čové souhlasné stanovisko EIA. Toto po-
volení je nezbytné pro další fáze projektu 
a umožní Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) 
pokračovat v přípravě těchto důležitých 
úseků. Stanovisko EIA pro úsek 520 by 

mělo být známo do konce letošního roku.
Proč by tato stavba měla zajímat právě 
obyvatele Horních Počernic? Především 
proto, že dokončení severní části okru-
hu výrazně uleví dopravě na současných 
komunikacích. Okruh totiž odvede vel-
kou část tranzitní dopravy mimo město 
a  zlepší průjezdnost v  celém regionu. 
To znamená méně kolon, lepší ovzduší 
a celkově příjemnější prostředí pro míst-
ní obyvatele.

Stavba se zaměří nejen na efektivní ře-
šení dopravních potřeb, ale i na ochranu 

životního prostředí. Plánované protihlu-
kové stěny a  zelené mosty zajistí nejen 
minimalizaci hluku, ale také zachování 
migračních tras pro zvěř. Kromě toho se 
okruh stane důležitou spojnicí mezi dů-
ležitými dálničními tahy, což ocení nejen 
řidiči, ale také firmy, které závisí na rych-
lé a plynulé přepravě zboží.

Dokončení severní části okruhu přinese 
do  celé oblasti Horních Počernic nové 
příležitosti a zároveň přispěje k dlouho-
dobému rozvoji infrastruktury. Jak po-
tvrdily průzkumy, 88 % obyvatel Prahy 
a  Středočeského kraje vnímá dostavbu 
okruhu jako nezbytnou pro zlepšení do-
pravy v metropoli. Zahájení výstavby se 
plánuje na rok 2027, s prvními kilometry 
otevřenými pro motoristy v roce 2030.

Pokud se vše podaří podle plánu, Horní 
Počernice a  jejich okolí čeká významné 
zlepšení životní úrovně a kvality dopravy.

Jan Rýdl n
vedoucí samostatného oddělení  

komunikace Ředitelství silnic a dálnic, s. p.

Úseky 518 a 519 získaly povolení 
EIA a úsek D1 - Běchovice má  
stavební povolení v právní moci

ZELENÁ PRO PRAŽSKÝ OKRUH: 

V dalším díle našeho pravidelného seriálu, ve kterém se věnujeme dopravním stav-
bám s dopadem na Horní Počernice, se tentokrát vypravíme dále za hranice naší 
městské části.
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Povodně 2024
ŠTĚSTÍ PŘEJE PŘIPRAVENÝM

Neziskové organizace jako například Adra, 
Armáda spásy, Člověk v tísni, Charita ČR, 
Diakonie ČCE nebo Český červený kříž vy-
hlásily veřejné sbírky na finanční pomoc 
postiženým oblastem. Pokud se chcete za-
pojit i jinak, můžete přispět také prostřed-
nictvím potravinových bank, které sbírají 
trvanlivé potraviny a vodu pro evakuované 
rodiny. Dobrovolníci jsou vítáni, zejména 
pro fyzickou pomoc při odklízení a rekon-
strukci. Je možné se zaregistrovat u někte-
ré z humanitárních organizací.
Pro zajištění bezpečné pomoci se dopo-

ručuje ověřovat legitimitu sbírek a řídit 
se pokyny místních úřadů. Již nyní se 
objevují případy falešných sbírek, buďte, 
prosím, obezřetní při výběru. Níže přiná-
šíme seznam prověřených sbírek:
Adra – SOS Adra Povodně 2024 
• Číslo účtu: 66888866/0300
• humanitární a psychosociální pomoc
Armáda spásy
• materiální i finanční pomoc 
Charita Česká republika
• Číslo účtu: 44665522/0800, variabilní 

symbol 906

• materiální a finanční pomoc, zajišťuje 
náhradní ubytování a dobrovolníky

Člověk v tísni – SOS Povodně 2024
• Číslo účtu: 72027202/0300
• terénní pomoc a krizová intervence
Diakonie Českobratrské církve  
evangelické
• Číslo účtu: 2100691426/2010
• materiální pomoc a psychosociální po-

radenství
Donio – Pomoc lidem postiženým  
povodněmi 2024
• pomoc jednotlivcům i rodinám
Český červený kříž
• Číslo účtu: 333999/2700, variabilní 

symbol 2404
• humanitární pomoci a zdravotnické 

zabezpečení
Nadace Partnerství
• podporu obcím postiženým povodně-

mi
Potravinové banky
• příjem a distribuce darovaných potra-

vin a balené vody
Výbor dobré vůle – Nadace Olgy Havlové
• podpora lidí v krizových situacích

n

Kde a jak můžete pomoci  
lidem v nouzi?

SOLIDARITA V ČASE POVODNÍ:

V září zasáhly Českou republiku ničivé povodně, které ovlivnily zejména oblasti 
Moravskoslezského kraje a Jihočeského kraje. Voda způsobila rozsáhlé škody na 
majetku a infrastruktuře. V době psaní tohoto článku probíhají evakuace obyvatel, 
záchranné složky jsou na místě a poskytují okamžitou pomoc. V Praze naštěstí po-
vodeň nenapáchala velké škody, o to víc bychom se však měli semknout a pomoci 
tam, kde je to teď potřeba.

O  pravděpodobnosti příchodu povodní 
jsme se dozvěděli ve středu. Čtvrtek a pá-
tek věnovali zaměstnanci Odboru místního 
hospodářství preventivnímu čištění poten-
ciálně problematických míst, kanálových 
vpustí, propustků a přepadů, aby přitékající 
voda měla kudy odtékat a nezpůsobovala 
lokální záplavy. Současně s tím byl ustaven 
i povodňový krizový štáb, kde se scházely 
všechny informace z  našeho katastrální-
ho území, abychom byli schopni reagovat 
okamžitě na vzniklé situace. 
Celý víkend jsme monitorovali hladinu 
vodních ploch a  vodotečí a  odstraňo-

vali naplaveniny tam, kde to bylo třeba, 
abychom uvolnili vodě cestu. I díky tomu 
a  práci dalších dobrovolníků lze škody 
způsobené vytrvalým deštěm považovat 
za minimální. 
I  potom, co přestane pršet a  přestane 
nás trápit voda, bude třeba dávat pozor 
na  stromy rostoucí v  podmáčené půdě, 
a pokud možno se jim vyhnout. 

Děkuji všem, kteří pomáhali, a také hasi-
čům a rybářům. 

Viktor Kazda n
vedoucí Odboru kanceláře úřadu

Zatímco Horní Počernice vodní živel díky jejich poloze a malým srážkám ušetřil, 
jiná města a obce utrpěla katastrofální a devastující škody. Tato města a obce teď 
potřebují naši pomoc. 
Na ráno 19. 9. svolal starosta mimořádné jednání rady městské části. Jediným bodem 
programu byla pomoc povodněmi postiženým obcím. Pro ilustraci – jen v obci Široká 
Niva potřebují denně 100 až 150 000 korun na palivo do těžké techniky odklízející trosky.
Rada rozhodla, že obcím Široká Niva, Karlovice, Česká Ves a městu Krnov poskytnou 
Horní Počernice okamžitou pomoc (každé) ve výši 50 000 korun.
Uvědomujeme si, že to není částka, která by všechno spravila, ale víme, že se k naší ini- 
ciativě přidávají další města, obce, lidé a organizace. Pomáhejme společně. 

Viktor Kazda n
vedoucí Odboru kanceláře úřadu

Foto: Jakub Volek n

Horní Počernice pomáhají
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Proč se stavba zpožďuje?
Hlavními příčinami zpoždění jsou problé-
my s pozemky a složitý proces získávání 
potřebných povolení.
• Spory o  pozemky: Jedním z  nejzásad-

nějších problémů se ukázaly být spory 
o pozemky, přes které měla stavba vést. 
Někteří vlastníci pozemků nesouhlasili 
s  podmínkami odkupu nebo s  průbě-
hem stavby. Tyto spory výrazně zdržely 
zahájení stavebních prací a vedly k nut-
nosti upravit původní projektovou do-
kumentaci i celý harmonogram stavby.

• Složitý proces povolování: Získání všech 
potřebných stavebních povolení se 
ukázalo být mnohem náročnější, než se 
původně předpokládalo. Bylo nutné vy-
hotovit podrobnou projektovou doku-
mentaci, která musela splňovat přísné 
legislativní požadavky. Dále bylo potře-

ba získat souhlas řady dotčených orgá-
nů. Změny v  projektové dokumentaci, 
způsobené například výše zmíněnými 
spory o pozemky, vedly k nutnosti opa-
kovat některá povolovací řízení. Také 
odvolání společnosti Airmedia proti 
stavebnímu povolení výrazně zkom-
plikovalo a  prodloužilo již tak náročný 
proces povolování.

Pro realizaci tohoto projektu byl zvolen 
takzvaný design-and-build přístup. To 
znamená, že jedna společnost zodpoví-
dá jak za  projektování, tak za  samotnou 
realizaci stavby. Tento přístup má řadu 
výhod, jako je například zkrácení doby 
realizace a lepší koordinace mezi projek-
tovou a  realizační fází. Na  druhé straně 
však nese s sebou i určitá rizika. V případě 
projektu podjezdu v Bystré se ukázalo, že 

časté změny v  projektové dokumentaci, 
způsobené především problémy s  po-
zemky, tento přístup zkomplikovaly.
Přes všechny problémy se podařilo do-
sáhnout i některých pozitivních výsledků. 
Například byla úspěšně realizována pře-
ložka inženýrských sítí a byla vybudová-
na část nového mostu. Dále se podařilo 
dohodnout se Správou železnic na využití 
plánovaných výluk pro práce na podjez-
du. Co se týče budoucího výhledu, tak ak-
tuální odhady hovoří o dokončení stavby 
v průběhu roku 2025. Nicméně tento ter-
mín je stále nejistý a může se ještě změnit 
v závislosti na dalším vývoji situace.
 
Stavba podjezdu v  Bystré, realizovaná 
společností Subterra, a. s., na  zakázku 
Technické správy komunikací hl. m. Pra-
hy, a. s., se potýká s  řadou komplikací. 
Přesto se všechny zúčastněné strany 
usilovně snaží překonat vzniklé překáž-
ky a dokončit náročný projekt v co nej-
kratším čase. I když budoucnost stavby 
není zcela jistá, je zřejmé, že úspěch zá-
visí na  vzájemné spolupráci investora, 
projektanta a zhotovitele.

Barbora Lišková n
tisková mluvčí TSK

Problémy zdržují dokončení
STAVBA PODJEZDU V ULICI BYSTRÁ: 

Ambiciózní projekt výstavby nového železničního podjezdu v Bystré, který v budoucnu 
výrazně zlepší dopravní situaci v této části města, se potýká s neočekávanými kompli-
kacemi. Původně optimistické odhady byly postupně posouvány dál do budoucnosti, 
což vyvolává otázky o konečném termínu dokončení a dopadu na místní obyvatele.

Koordinační jednání o dopravních stavbách 

Za  MČ Praha 20 se zúčastnili starosta 
Mgr.  Petr Měšťan a  místostarosta Ri-
chard Stára.

1. Hornopočernická spojka, která propo-
juje Náchodskou ulici s MÚK Beranka 
a je investicí TSK je bohužel zpožděná 
v  přípravě oproti samotné MÚK Be-
ranka, která již stavební povolení má 
a je investicí ŘSD. Zástupce TSK sdělil, 
že byla podána žádost o stavební po-
volení na stavební úřad MČ Praha 20. 
Dle ŘSD nelze zahájit stavbu bez plat-
ného stavebního povolení pro spojku, 
neboť samotná MÚK bez připojení ne-
dává smysl. Pan starosta sdělil, že MČ 
bude intenzivně jednat a vytvářet tlak 
na  TSK, aby nedocházelo ke  zbyteč-
nému prodlení.

 
2. Samostatná cyklo lávka přes D11, 

kde je investorem TSK, byla naopak 
v předstihu. Ale v rámci rozšíření od-

počívky Beranka, kde došlo ke  změ-
ně ukotvení lávky oproti původnímu 
projektu, ŘSD potvrdilo společnou 
koordinaci, která nyní probíhá bez 
problémů. Jen pro vysvětlení MÚK 
Beranka a rozšíření odpočívky Beran-
ka jsou každá jiná akce.

 
3. Městská část Praha 20 požádala o ko-

ordinaci při plánování o  novém do-
pravním připojení do Horních Počernic 
směrem od kruhového objezdu u IKEA 
pod Pražským okruhem, který bude 
ústit do ulice Božanovská (opět ŘSD in-
vestorem podjezdu a TSK komunikace). 
Náměstek Hřib navrhuje jednat dále 
s investory o jejich dalším zapojení.

 
4. Podjezd v  ulici Bystrá má zatím ne-

vyřešené jednání s  firmou Airmedia 
ohledně plnění s MHMP. MČ požádala 
zástupce TSK o pravidelné informace 
s  vývojem investice TSK. Tuto infor-

maci MČ obdržela 9. 9. 2024 a  in-
formace bude sdělena samostatně 
od TSK.

 
5. Železniční zastávka Počernice vý-

chod, která bude plnit moderní spo-
jení pro občany s centrem Prahy, by 
měla suplovat metro, o které MČ roky 
usiluje a  nechce se ho do  budoucna 
vzdát. V  současné době, po  dokon-
čení optimalizace trati, je problema-
tické tuto zastávku umístit z důvodu 
dvoukolejného uspořádání trati. A to 
v praxi znamená, že lze těžce umístit 
v současném provozu další zastávku. 
Správa železnic připravuje rozšíře-
ní trati na 3 koleje v tomto úseku. To 
znamená, že v  rozšířeném úseku na   
3 koleje je možnost umístit zastáv-
ku. MČ podmínila vymezení území 
pro zastávku v nově vznikajícím me-
tropolitním plánu. Horní Počernice 
budou nadále jednat a  trvat na  této 
možnosti, a  to právě s  ohledem 
na  velké rozvojové území a  vysokou 
dopravní zátěž, kterou musíme jako 
občané snášet.

Richard Stára n
místostarosta pro dopravu

MČ Praha 20 vyvolala jednání za účelem zjistit, v jakém stavu se nachází důležité 
dopravní stavby, které jsou naplánované a ovlivní dopravu a spojení naší měst-
ské části s vnitřní Prahou. Jednání proběhlo na MHMP 3. 9. 2024 s náměstkem pro 
dopravu MUDr. Hřibem, se zástupci ŘSD ředitelem Ing. Grossem, TSK generálním 
ředitelem Ing. Hájkem a IPR ředitelem sekce infrastruktury Ing. Zděradičkou.
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Slavnostní otevření našeho nového pod-
chodu, který byl zprovozněn už před 
letními prázdninami, jsme si nechali 
na dobu, kdy bude tento podchod krásně 
vymalován díky již našim známým malí-
řům z podchodu u nádraží – Janu Bern-
hardtovi a  Stefanu Živkovičovi. Můžeme 
konstatovat, že dobrá věc se podařila. Je 
to především perfektní koordinací projek-
tanta, investora a správou železnice. Po-
kud by taková spolupráce byla na všech 
dopravních stavbách, všem by to ušetřilo 
spoustu starostí. Nový podchod má pou-
ze jednu vadu, a to jsou nenavazující ram-
py na severní části, kde jsou prozatímně 
umístěny schody a podchod tak není bez-
bariérový. Věřím, že i  po  návštěvě pana 

náměstka se nám podaří v  brzké době 
celé dílo společně dokončit.
Velké poděkování patří MČ Vinoř a  to 
jmenovitě paní místostarostce Ing.  Len-
ce Hluší, projektové kanceláři TOP CON 
SERVIS s. r. o., hlavnímu městu Praze, 
zástupcům správy železnic, zástupcům 
společnosti Eurovia, Radku Čermákovi, 
našemu odboru životního prostředí a do-
pravy v čele s bývalou vedoucí Mgr. Věrou  
Bidlovou a  našemu místnímu hospodář-
ství, které se stará o údržbu tohoto pod-
chodu. A všem, kteří se zasloužili o to, že 
tento podchod v  tak krátké době vznikl 
a může být užíván.

Hana Markulinec Moravcová n
místostarostka

Slavnostní otevření  
podchodu pod železniční  
tratí
Dne 5. 9. 2024 přijel do Horních Počernic náměstek primátora MUDr. Zdeněk Hřib.
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Informace z radnice
Finance (rozpočet, dotace, granty, dary)

Rozpočtová opatření
Rada MČ schválila přijetí účelové neinvestiční dotace z MPSV 
na výkon sociální práce ve výši 1 198,2 tis. Kč; investiční dotace 
z  MMR z  Národního fondu obnovy na  projekt EU-Praha 20-
IT vybavení pro stavební úřad – počet balíčků 9 ve výši 403,9 
tis. Kč; neinvestiční dotace z MF na dokrytí výdajů vzniklých 
v souvislosti s konáním volby prezidenta ČR v roce 2023 ve výši 
34,3 tis. Kč. 

Dotace
Rada MČ schválila poskytnutí dotace z  rozpočtu MČ Praha 
20 Tenisovému klubu Sokol Horní Počernice, pobočný spolek, 
ve výši 50 000 Kč na zajištění celoročních sportovních aktivit. 

Školství a kultura

Rada MČ schválila přijetí účelově určeného peněžního daru 
ve výši 160  808 Kč ZŠ Stoliňská na úhradu stravného ve škol-
ní jídelně ve  školním roce 2024/2025, a  to pro období od   
1. 9. 2024 do 30. 6. 2025 pro 22 žáků, kteří se stravují ve školní 
jídelně – od dárce Women for Women, o. p. s., IČ: 24231509; 
převod finančních prostředků ve výši 102 026,78 Kč z rezerv-
ního fondu do fondu investic MVK a následné čerpání z fon-
du investic v celkové výši 102 026,78 Kč za účelem 1) pořízení 
serveru DELL PowerEdge T150 vč. instalace ve výši 76 956 Kč 
vč. DPH, od  společnosti POPE servis, s. r. o.,  IČ: 27081745  
a 2) spolufinancování samoobslužného návratového bibliobo-
xu vč. montáže ve výši 25 070,78 Kč vč. DPH, od společnosti 
Ceiba, s. r. o, IČ: 25609033; 

Zapojení MČ do projektu Kalendář turistických akcí „Kdy 
a kam?“
Rada MČ schválila zapojení MČ Praha 20 do podpory projektu Ka-
lendář turistických akcí „Kdy a kam?“ formou objednávky prezen-
tace ve formátu vnitřní strany obálky (barva, formát A5) v ceně  
5 000 Kč.

Majetek

Majetkoprávní jednání
Rada MČ schválila převzetí hydrogeologického vrtu HP-87 
na pozemku parc. č. 2045/2 z vlastnictví spol. VODNÍ ZDROJE, 
a. s., do správy MČ Prahy 20, na základě předávacího protoko-
lu; souhlasila s odstraněním oplocení z části obecního pozem-
ku parc. č. 1035 a uložila provést nezbytná opatření k realizaci; 
schválila výpůjčku stavby bez č. p/č. e., zem. stavby a přízemní 
ocelové dvougaráže, vše umístěné na pozemku parc. č. 1857/2 
spolku Junák –  český skaut, středisko Oheň Horní Počernice, 
z. s., na dobu určitou, od 1. 9. 2024 do 31. 8. 2034, jako zázemí 
spolku – skladový prostor.

Zastupitelstvo MČ revokovalo usnesení zastupitelstva MČ  
č. ZMC/10/5/0009/24 ze dne 17. 4. 2024 v celém rozsahu a při-
jalo nové usnesení, kterým schválilo uzavření darovací smlou-
vy se spol. Blooman Development, s. r. o., jejímž předmětem 
byl nemovitý majetek (pozemky, komunikace, parkoviště, dět-
ské hřiště, zeleň) v Horních Počernicích; schválilo bezúplatné 
nabytí pozemku parc. č. 4067/13 o  výměře 1099 m2 a  stav-
by komunikace umístěné na  pozemku parc. č. 4066/1, parc. 
č. 4066/3 a parc. č. 4067/13 v celkové hodnotě 6 387 968 Kč, 
z vlastnictví Správy železnic, státní organizace, formou daro-
vací smlouvy;  prodej pozemku parc. č. 3908/8, o výměře 78 m2,  
odděleného od obecního pozemku parc. č. 3908/3 soukromé 
osobě za celkovou kupní cenu 390 000 Kč, tj. za cenu 5 000 Kč/
m2; prodej obecního pozemku parc. č. 3796/5, o výměře 48 m2, 
předem určenému zájemci – soukromým osobám za  částku 
4 840 Kč/m2, tj. celkem 232 320 Kč, z důvodu nahrazení kupní 
smlouvy č. S/120/17/0060 ze dne 17. 7. 2017, trpící formální-
mi vadami a odlišným režimem spoluvlastnictví, nereflektující 
uzavření sňatku mezi kupujícími; 

Veřejné zakázky
Rada MČ schválila smlouvu o  dílo s  licenčním ujednáním 
s Martinem Kaiserem, IČ: 21451958, na graffiti u dětského hři-
ště Lhotská; zadání veřejné zakázky malého rozsahu na „Do-
dávku mobiliáře do  Tělocvičny Jívanská“ společnosti ALEX 
kovový a  školní nábytek, s. r. o., IČ 26943344 za  438  095 Kč 
bez DPH (530 095 Kč s  DPH) dle doporučení výběrové komi-
se; výběr dodavatele opravy komunikace Khodlova – 1. etapa 
na základě provedeného poptávkového řízení, a to společnost 
KAHSOL-STAV, s. r. o., za cenu 322 235 Kč bez DPH; pořízení an-
tivirového programu ESET PROTECT Elite, 1 rok v počtu 240 ks 
od  společnosti ESET software spol. s  r. o., IČ: 26467593; vý-
běr dodavatele spol. GLOB-TRADE td, s. r. o., na  dodání vrat 
do SD za cenu 335 795 Kč bez DPH; vypsání výběrového řízení 
na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce „Re-
konstrukce dětského hřiště Běluňská“ se způsobem hodnocení 
nabídek podle výše nabídkové ceny.

Rada MČ zrušila výběrové řízení na  pronájem bytu číslo 8 
na adrese Dobšická 1741 formou nejvyššího prvního nájemné-
ho. 

Územní rozvoj

Rada MČ vzala na vědomí informace o žádosti občanů o veřej-
né projednání k plánované novostavbě BD v ul. Božanovská x 
Šanovská.

Životní prostředí

Zastupitelstvo MČ vzalo na vědomí informaci o jednání ve věci 
měřicího zařízení ovzduší. 

 ... v roce 1991 byla zahájena 
zásadní etapa výstavby in-

ženýrských sítí v Horních Počernicích? 
Byl dokončen vodovod v ulici Otovická 
a obnoveny byly práce na výstavbě ka-
nalizace ve Vysokovské ulici. Dále byly 
realizovány vodovody a první plynovod 
v oblasti Chval.                                       (IL)

 ... již v roce 1991 hledala 
městská část Horní Počer-

nice zájemce, který by byl ochoten 
zřídit útulek pro psy s místem i pro 
jejich výcvik? Lze konstatovat, že 
tento záměr se podařilo naplnit až  
v novém tisíciletí díky rodině B. Bráz- 
dové.                                                     (IL)

 ... v květnu a červnu 1991 se 
v letním divadle u Svépravic-

ké školy opět konal tradiční divadelní 
festival v přírodě? Při té příležitosti 
vzpomínal na stránkách HPZ Vladimír 
„Dáda“ Stoklasa, guru zdejších ochot-
níků, na začátky letního divadla před  
21 lety.                                                    (IL)
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Redakce Hornopočernického zpravodaje je ze zákona povinna 
publikovat příspěvky všech zastupitelů MČ. Redakční rada neodpovídá 

za tyto příspěvky a nezasahuje do nich obsahově ani redakčně.

Dozimetr v hlavě pana starosty

V  minulém čísle HPZ odmítl pan starosta 
Měšťan přijmout zodpovědnost za  křivá 
obvinění mě a mých kolegů v kauze Dozi-
metr. Jeho názor je jedna věc. Pravda věc 
druhá. Jako je lež s kauzou Dozimetr, jsou 
sporná i jeho další obvinění. Zejména zmi-
ňovaná úspora developera a omezení roz-
voje Horních Počernic.
Pokud jde o fakta: MČ Praha 20 o uvolnění 
kapacity čističky nerozhodla, na  to nemá 
právo. Uvolnění kapacity schválil Magistrát 
hl. m. Prahy a společnost PVS. Na magist-
rátu tehdy upustili od  původního záměru 
výstavby bytových domů. Důvod? Zjistili, 
že 15 let starý návrh je třeba přepracovat 
podle dnešních priorit pro bydlení. Stávající 
ČOV Čertousy se stejně bude zkapacitňo-
vat a nový stavební záměr se na ni napojí. 
A úspora developera? Další hloupost. Cena 
za novou ČOV v objemu, jakou měl deve-
loper v  Čertousích stavět, není v  řádech 
milionů. Investor musel navíc přepraco-
vat projekt a projednat i změnu vydaného 
územního rozhodnutí. Jsou to pro něho 
další nemalé náklady navíc. Díky nám také 
městská část nepřišla o  30 milionů ko-
run, které jí měl developer podle smlouvy 
o spolupráci zaplatit. Kvůli laxnosti úřední-
ků vypršel termín smlouvy a  jen pečlivost 
naší tehdejší radní Káji Polydorové peníze 
pro radnici zachránila. Údajná úspora de-
velopera je tak jen další hloupost v tvrze-
ních pana starosty. Není holt developer 
jako developer. Jeho známým se to v Hor-
ních Počernicích staví. Příkladem může 
být monstrózní „Orlí hnízdo“ proti budově 
radnice.

Alena Štrobová,  
zastupitelka Hnutí občanů Počernic

Pokud jde o  fakta – ano, MČ nerozhodla 
o  uvolnění kapacity čističky, ale požádala 
o  uvolnění kapacity čističky. A  pokud se 
paní kolegyně Štrobová domnívá, že pře-
projektování trasy kanalizace stojí stejně 
jako čistírna odpadních vod pro 150 ro-
dinných domů, tak se opravdu mýlí (150 
rodinných domků je v praxi 550 lidí, kteří 
vyprodukují denně 69  000 litrů odpadní 
vody, kterou musí ČOV vyčistit). Správu 
ČOV musí provádět specializovaná firma 
a tu platí investor. A když došlo k přepojení 
na ČOV Čertousy, tak investor zase ušetřil 
nemalé prostředky. A  poslední úspora ze 
strany investora je pozemek, na  kterém 
měla lokální ČOV stát. Na tomto pozemku 

pravděpodobně vyroste další rodinný do-
meček, který investor prodá. Takže opa-
kuji! Investor ušetřil desítky milionů korun 
na vrub Horních Počernic. A to Orlí hnízdo, 
jak píše kolegyně, je rozestavěný objekt 
na Náchodské ulici naproti KB, kde vznikne 
sedm ordinací. Tento objekt zvedne do-
stupnost lékařské péče v  Horních Počer-
nicích. Z mé strany není o čem mluvit dál.

Petr Měšťan,  
starosta

Děkujeme!

Zná ji většina z  nás. Drobná, milá, vždy 
ochotná naslouchat. Její pracovní dobu 
neřídil žádný předpis, ale potřeba vás, ob-
čanů. Byla a je andělem Horních Počernic. 
Její obrovská chuť pomáhat a  sdílet zku-
šenosti měly zásadní vliv na  život v  naší 
městské části.
Monika Brzkovská
Na základě rozhodnutí našich radních byla 
nucena ukončit po 23 letech práci na úřadě 
a z pozice vedoucí Odboru sociálních věcí 
a školství musela odejít. Až dosud perfekt-
ně fungující Sociální odbor, který nám zá-
viděly okolní městské části, je rozdělený. 
Monika Brzkovská dostala výpověď pro 
nadbytečnost a spolu s ní se rozhodlo ode-
jít i mnoho jejích kolegů. Jak budou nové 
odbory fungovat není jasné. Jisté je, že 
více vedoucích pozic bude znamenat větší 
dopad na  finanční rozpočet. Ani obrovská 
vlna nevole občanů s  tímto rozhodnutím 
radní nepřesvědčila změnit své rozhodnutí. 
Počerničtí občané jsou s těmito kroky silně 
nespokojeni, ale radním je to úplně jedno.
Za sebe bych alespoň touto cestou popřála 
Monice hodně úspěchů v dalších etapách 
jejího profesního i osobního života. Byla jsi 
skvělou vedoucí, která pomoc lidem ne-
chápala jako práci, ale jako smysl a poslání 
života. 

Jana Hájková

Protihluková opatření mají být  
hlavně proti budoucí dopravní zátěži

Pro ochranu zdraví a kvality života lidí, ži-
jících v blízkosti dálnic, slouží protihluková 
a  kompenzační opatření. Většina starostů 
a  radních se proto snaží pro své občany 
vyjednat ta nejvíce účinná. Jen u  nás při 
jednáních zastupitelstva o  protihlucích 
na dálnicích kolem Horních Počernic stále 

slyšíte od koalice argumenty: „Ale to nejde, 
nejsou na to peníze…“ Pak nás ale překva-
pí, co si v  rámci protihlukových opatření 
dokázali vyjednat u sousedů. 
Nepolemizujeme o  potřebnosti dostavby 
Pražského okruhu. Jako opozice ale poža-
dujeme odpovídající kompenzační opatře-
ní i pro lidi v Horních Počernicích. Protihlu-
ky přece nestavíme proti současné zátěži, 
ale hlavně proti té budoucí. Tehdy u  nás 
bude téměř dvojnásobný počet aut než 
dnes. Šestimetrové stěny se budou stavět 
na 138 000 aut denně. Plánovány ale byly 
na  zátěž kolem 110  000 aut denně. Tedy 
o čtvrtinu nižší. 
Podle prognóz Ředitelství silnic a  dálnic 
kolem Horních Počernic bude jezdit více 
aut než na  současném nejzatíženějším 
dálničním úseku D1 s deseti pruhy. Myslíte, 
že nám stačí obyčejné protihlukové stěny? 
Na nových úsecích se budou stavět různé 
drahé zářezy a  tunely. Jen na  budoucím 
nejzatíženějším úseku českých dálnic u nás 
stačí obyčejné protihlukové stěny. Vedení 
naší radnice by proto nemělo pouze in-
formovat, kolikrát jeho zástupci navštívili 
ministra dopravy nebo ŘSD. Měli by nám 
všem dát hlavně informace o  tom, co tu 
dokázali vyjednat.

Jiří Šebek,  
zastupitel Hnutí občanů Počernic

Určitě souhlasím s  názorem potřeby vy-
budování protihlukových stěn, které budou 
reflektovat i budoucí dopravu. Nevím, kde 
pan kolega Šebek získal informaci o oby-
čejných stěnách a neznám jejich parame-
try. Protihlukové stěny musí splnit poža-
davky, které jsou navrženy v  projektech 
a postupně prochází systémem schvalova-
cích řízení. Hluk je pro naši městkou část 
jednou z hlavních priorit ochrany občanů. 
Stěny tu nemáme již 40 let a za posledních 
15 let se v jednání s ŘSD nic nevyřešilo. Po-
žadavky a návrhy byly, ale výsledek žádný. 
A jednání s ŘSD a MD stále probíhají a pro-
bíhat budou. 

Richard Stára,  
místostarosta pro dopravu

V polovině volebního období  
2022–2026

Vážení čtenáři,
čas rychle kvapí a  momentálně jsme 
v polovině volebního období 2022–2026. 
Můžeme už porovnávat výsledky vlád-
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noucí radniční koalice – ODS starosta 
Petr Měšťan, Šance pro Počernice mís-
tostarostka Hana Moravcová a  Počer-
nice JINAK radní Martin Velíšek a jejich 
kolegové. Začnu od  vody. Slibované 
koupaliště zůstalo jen na předvolebním 
videu pana starosty. 
Podle aktuálních statistik z  mapy kri-
minality došlo v  Horních Počernicích 
za posledních 365 dní k 1 818 trestným 
činům a přestupkům. Úklid a čistota ve-
řejného prostranství pokulhávají, vraky 
aut hyzdí ulice. 
Komunikace úřadu s občany je spíše nu-
lová.
Fatální byla letní likvidace Odboru so-
ciálních věcí a školství. Horní Počernice 
během měsíce přišly o skvělé a zkušené 
pracovníky, deficit poznáme až po čase. 
Čertousy při každém větším dešti pla-
vou. Hasiči stále nemají zřízenou jed-
notku.
A  slibované řešení dopravních problé-
mů? Podjezd Bystrá zatím nic, na most 
v  Božanovské jsme čekali několik let 
a  kompenzační opatření na  dálnicích 
kolem Horních Počernic neodpovída-
jí tomu, že budeme nejzatíženější částí 
okruhu. Jiné samosprávy, u  méně za-
tížených úseků, si ale kvalitní ochranu 
svých obyvatel před dopady dopravy 
vyjednat dokázaly. Na rozdíl od součas-
ných koaličních zástupců naší městské 
části. Škoda.
Zůstává tak jen u  volebních sloganů 
a  billboardů, které mimochodem stále 
„zdobí“ Horní Počernice a jsou smutnou 
připomínkou toho, co se lidem naslibo-
valo, ale skutek utek.  

Petr Růžička,
zastupitel HOP a PRO Počernice

Pan Růžička se mýlí. Pokud by pan 
Růžička chtěl podávat pravdivé a  úpl-
né informace, tak by musel dodat, že 
převážná většina trestných činů a pře-
stupků jsou podvody na internetu nebo 
krádeže v  obchodních domech, které 
leží v našem katastru. Týká se to hlav-
ně obchodní zóny Hornbach a  Sconto. 
V Čertousích nic neplave! Jirenský po-
tok se při průtržích vylije, ale na  pole 
(předchozích pár dní nám to potvrdi-
lo). O tomto problému PVS ví a pracuje 
na  jeho odstranění. Co se týče hasičů, 
jednotka je již dávno zřízená. Doprav-
ní problémy HP nejdou vyřešit ze dne 
na  den. Jsme a  budeme jedna z  nej-

zatíženějších částí Pražského okruhu, 
kde 40 let chybí jakékoliv protihlukové 
opatření. A to se změní! Podjezd Bystrá 
je dopravní stavbou v HP zcela zásadní. 
Neočekávané problémy s  ní spojené si 
investor řeší. Bohudík, že stavba za-
počala, protože nekonečné fronty aut 
před železničním přejezdem byly tr-
nem v oku každého. Po ukončení stavby 
už nebudou. Most na  Božanovské ulici 
přes D11? Kdyby nebylo neúnavného 
a nezlomného jednání, tak tam dodnes 
nestojí! Koupaliště Eliška bylo začát-
kem roku odbahněno a přes léto si udr-
želo čistou vodu. To je první krok k revi-
talizaci a k dalším úpravám, na kterých 
budeme dále pracovat. Nevím jak ty, 
ale já kouzelný prsten Arabely nemám, 
aby mi jen stačilo jím otočit a  byl tu 
most Božanovská, podjezd Bystrá, do-
končený celý Pražský okruh a  navrch 
kompletní revita-
lizace koupaliště 
Eliška. Troufám si 
ale tvrdit, že s ko-
legy posouváme 
řadu projektů na-
jednou, řadu jsme 
jich rozhýbali, řada 
by jich ani neza-
čala, kdyby nebylo 
nás. A  správně pí-
šeš, čas ukáže. Já 
už teď ale vidím, že 
HP nespí, že se vy-
víjí, že pracujeme 
a  krůček po  krůč-
ku budujeme lepší 
místo k žití.

Petr Měšťan,  
starosta

Proč nás o roz-
voji dálniční sítě  
informuje ŘSD 
a ne vedení 
obce? 

Už to bude rok, kdy 
v  každém Zpravo-
daji najdeme člá-
nek od  pana Rý-
dla, počernického 
spoluobčana a také 
vedoucího komu-
nikace Ředitelství 
silnic a dálnic, s. p.   

Jeho články věcně popisují plánované 
rozšiřování dálnic okolo Počernic a v po-
sledním čísle též chystané rozšíření od-
počívky pro kamiony Beranka. Vzhle-
dem k jeho pozici pochopitelně vyjadřují 
pohled ŘSD. Například, pokud jde o roz-
šíření odpočívky, její přínos popisuje ná-
sledovně: „Rozšířená odpočívka nabídne 
zvýšenou kapacitu parkovacích míst, 
což významně ulehčí situaci na  přetí-
žené dálnici D11. (…) Dojde ke  zvýšení 
komfortu cestujících a  bezpečnosti sil-
ničního provozu.“
V  letním čísle jsme se zase dozvěděli 
o  rozšíření a  úpravě křižovatek Chlu-
mecká, Satalice a  Radonice, ty v  nové 
podobě „přispějí ke  zvýšení kvality ži-
vota obyvatel a  snížení emisí a  hluku 
v  oblasti“. Fakt, že se sjezd z  okruhu 
na  Chlumeckou přiblíží počernické zá-
stavbě ve dvou nových jízdních pruzích 
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a  bude muset být vybudována nová 
světelná křižovatka, jsme se nedočetli. 
Naopak úpravy prý napomohou plynu-
losti dopravy. 
Jak napomůže další světelná křižovatka 
při vjezdu do  Počernic plynulosti do-
pravy?  A jaký má odpočívka přínos pro 
obyvatele Počernic? A  hlavně – jaký je 
názor vedení obce na  tyto problema-
tické stavby? Pokud vedení obce nemá 
kapacity aktivity ŘSD komentovat a vy-
jednávat řešení přijatelná pro obyvatele 
Počernic, nabízíme, že zprávy ŘSD bude 
pravidelné komentovat opozice!

Jiří Beneda,  
zastupitel za Společně pro Počernice

Domníváme se, že je vhodnější, když 
tyto informace sdělí přímo ŘSD jako in-
vestor, který je za  projekty a  výstavbu 
odpovědný. Tím se ale nezříkáme po-
litické odpovědnosti s  vyjednáním co 
možná nejlepších výsledků v  doprav-
ních projektech, které se naší MČ týkají 
již řadu let, a  ještě do budoucna budou 
mít velký vliv na dopravu v Počernicích. 
Z  vlastní zkušenosti radního ve  dvou 
volebních obdobích pan kolega Beneda 
jistě ví, jak je někdy zrádné sdělovat in-
formace za  druhou stranu, s  kterou se 
vyjednává. 

Richard Stára, 
místostarosta pro dopravu

Vedení obce uhýbá před plněním 
usnesení zastupitelstva

V listopadu 2023 zastupitelstvo odsou-
hlasilo radě městské části záměr, který 
si sama předsevzala, a  sice „požado-
vat, aby ŘSD zajistilo aktualizaci pro-
jektu monitoringu životního prostředí 
pro stupeň projektové přípravy DSP 
(…) dle doporučení Českého hydrome-
teorologického ústavu a  zároveň zajis-
tilo pořízení a zprovoznění této stanice 
současně se zahájením stavebních prací 
na zkapacitnění D0 510 na 3 + 3 pruhy“. 
Kontrolní termín byl stanoven na 31. 1.
Toto zadání najdeme s mírnými úprava-
mi v usneseních z letošního dubnového 
i  červnového zastupitelstva.  Aktuálně 
jsme tedy byli zvědaví, co se dozvíme 
na  zářijovém zastupitelstvu. V  podkla-
dech a  v  návrhu usnesení k  tomu ale 
není opět vůbec nic! Jako by usnesení 
zastupitelstva chtěla rada „vymlčet“. 

Jak může fungovat vedení obce, které 
není schopno se konstruktivně postavit 
ani k tomu, co si samo stanovilo a v čem 
ho zastupitelstvo napříč politickým 
spektrem podpořilo?
Aby mi bylo dobře rozuměno, toto není 
kritika radní pro životní prostředí, ta svůj 
úkol splnila a předložila data dokládající, 
že společnost AGData je schopna po-
skytnout relevantní údaje ohledně míry 
znečištění ovzduší. Kritika míří na  ab-
senci snahy vedení radnice zajistit mě-
ření ČHMÚ jako jedno z kompenzačních 
opatření, jak si samo před rokem před-
sevzalo. Vždyť data o  znečištění jsou 
jediným pádným důkazem, abychom se 
domohli odpovídajících opatření pro-
ti nadměrnému hluku a  nadlimitnímu 
množství zplodin.   

Josef Beránek,  
zastupitel za Společně pro Počernice

Co se týká kompenzačního požadavku 
na vybudování měřicí stanice na našem 
území, máme od  ŘSD dojednáno a  pí-
semně potvrzeno již delší dobu, že toto 
splní. Problém je, že ŘSD nebude hradit 
provoz stanice a  ČHMÚ není ochoten 
tuto stanici převzít. 

Richard Stára, 
místostarosta pro dopravu

 
Poděkování Monice Brzkovské

Zkraje září se na  úřadě rozloučila 
Ing. Monika Brzkovská, vedoucí Odboru 
sociálních věcí a  školství. Přesněji ře-
čeno byla vyhozena pro nadbytečnost. 
Ve  své řeči na  rozloučenou, která byla 
zveřejněna na Facebooku, uvedla na zá-
věr: „Když jsem před 23 lety nastupova-
la na tento úřad, byla jsem nadšená, že 
pomáhám lidem, a  ještě mě za to platí. 
Dodnes to cítím stejně. Pomoc lidem 
neberu jako práci, ale jako smysl mého 
života. Proto vám chci závěrem říci, že 
sice z úřadu odcházím, ale v Horních Po-
černicích zůstávám. Pokud budete mít 
problém nebo trápení, můžete se na mě 
kdykoli obrátit. Telefonní číslo zůstává.“
Málokdy se můžeme setkat s úředníky či 
úřednicemi, kteří berou svoji práci jako 
poslání, pro které je radost pomáhat kli-
entům a  hledat schůdné řešení v  jejich 
mnohdy hodně zamotaných životních 
peripetiích.  
Rád bych za  naše politické uskupení 

paní Monice Brzkovské poděkoval ne-
jen za  trpělivou podporu lidí v  nesná-
zích, ale také za  příklad profesionála, 
který svým nasazením inspiruje druhé 
lidi k tomu, aby svou práci dělali pocti-
vě a vynalézavě. Ať se vám daří v pro-
fesním i  soukromém životě a  těším se, 
že vás někdy potkám. Třeba až budete 
venčit psa na Chvalech.   

Milan Herian,  
zastupitel za Společně pro Počernice

Velký dík pro Moniku  
Brzkovskou!

Dnes už bývalá vedoucí Odboru sociál- 
ních věcí a  školství na  našem úřadě 
Ing.  Monika Brzkovská pro obyvatele 
Horních Počernic pracovala 23 let. Její 
místo bylo rozhodnutím současné koali-
ce zrušeno pro nadbytečnost. Ona sama 
z postu vedoucí i z úřadu musela odejít. 
Říká, že když na  sociálku před lety na-
stupovala, byla nadšená, že může lidem 
pomáhat, a  ještě ji za  to platí! Pomoc 
lidem vnímá jako smysl života. Rodiče 
samoživitelé, pěstounští rodiče nebo 
rodiny, které se z různých důvodů ocitli 
v životní tísni, senioři – ti všichni ji dob-
ře znali a věděli, že u ní najdou zastání 
a  pomoc. Monika pracovala nesmírně 
obětavě bez ohledu na  čas nebo dny 
volna. Zaslouží si hluboký respekt a po-
děkování nás všech.
Starosta Měšťan vysvětloval tento krok 
na webu městské části tím, že se jedná 
„o pokračování záměru zefektivnit čin-
nost ÚMČ a  posunout jeho fungování 
dalším směrem a  na  další oblasti, aby 
odpovídalo aktuálním potřebám jak ze 
strany občanů, tak ze strany zvyšujících 
se požadavků na  výkon státní správy 
i samosprávy“.
Výsledek? Úřad je pro občany efektiv-
ní tak, že je 10. září a na webu městské 
části stále není možné najít údaje o So-
ciálním odboru. Není tam nic. Žádný po-
sun pro občany! Jen název Odbor sociál-
ních věcí a zdravotnictví. Chybí kontakty 
pro lidi, kteří potřebují pomoc. Chybí in-
formace. Je to neomluvitelné a vypoví-
dající o naprosté nekompetentnosti ve-
dení radnice. Odchod Moniky Brzkovské 
je tím ještě více neuvěřitelný a smutný. 
Moniko, děkujeme!

Hana Štěpánková,  
zastupitelka Hnutí občanů Počernic
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25 let podpory,  
naděje a nových  
začátků! 
V sobotu 31. 8. 2024 se v podzámčí azylo-
vého domu Střediska křesťanské pomoci 
Horní Počernice velkolepě slavilo. Osla-
vencem byla samotná organizace, která 
letos dovršila 25 let své existence.
Během těchto let jsme pomohli stovkám 
rodin najít nový domov a  získat kompe-
tence pro samostatný život. Popřát nám 
přišli dárci, bývalí zaměstnanci, spolupra-
cující organizace či zástupci Horních Po-
černic v čele se starostou Petrem Měšťa-
nem a místostarostkou Hanou Markulinec 
Moravcovou. Narozeninovou oslavu zpří-
jemnil hudební doprovod v podobě skupin 
Let‘s Go, Neúspěšný atlet a Mirek Kemel 
& kapela. 
Azylový dům SKP HOPO nabízí své služ-
by rodinám či jedincům s dětmi, kteří se 
ocitli v tíživé životní situaci a jsou ohro-
ženi ztrátou bydlení. Disponuje možností 
ubytovat i vícečlenné rodiny (6-10 osob), 
přičemž celková kapacita činí 84 lůžek. 
Služba je poskytována max. po  dobu 
jednoho roku. S uživateli se individuálně 
pracuje na zlepšení jejich životní situace 
a  hledání následného bydlení. V  azylo-
vém domě se věnujeme také nezletilým 
uživatelům, kteří mohou navštěvovat 
nejrůznější pravidelné volnočasové ak-
tivity. Těmi jsou například sportovní se-
beobrana, keramika, finanční gramot-
nost nebo hravé doučování anglického  
jazyka. 
Děkujeme vám všem, kteří nám na  této 
cestě pomáháte – zaměstnancům, dob-
rovolníkům, příznivcům a  samozřejmě 
dárcům.

Pavel Kholl,  
vedoucí azylového domu SKP HOPO n

Azylový dům
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Azylový dům

Starý muž, staré kolo, stará cesta – jedu ko-
lem řek a potoků, potkávám lidi na kolech, 
pěšky. Zdravíme se, smějeme se, bavíme 
se – svět je krásný! Jedu kolem hospod, 
cítím vůni smažené cibulky, svlažím si rty 
zlatavým mokem. Popojíždím vlakem, na-
slouchám trempským písním, vzpomínám 
na mládí – svět je krásný! Znaven z cesty 
spokojeně usínám – není ten život krásný? 
Probouzím se do krásného rána, dole šumí 
Zlatá řeka, osvěžen ranními vlnkami, ulé-
hám do slunečního svitu, beru do rukou 
všelijaké noviny – Aha, Blesk, Lidové no-
viny, Hornopočernický zpravodaj – nevy-
nechám rubriku zastupitelů. Zapomenu na 
sluneční svit, šum řeky – dělá se mi špatně, 
odcházím znovu do řeky spláchnout špínu 
a hnus z přečtených stránek.
Léto odchází, Zlatá řeka chladne, přichází 
září. Těším se na čtvrtek 12. Těším se na 

krásnou muziku, muziku z Moravy. Vstu-
puji do zahrady bývalého čertouského 
statku. Mile mě překvapuje zaplněné hle-
diště. Hledám Počernické – málo jich je, 
málo, kde zůstali? Otevírá se jeviště, při-

chází Jura Pavlica se svojí partou. Hrají, 
zpívají, promlouvají. Hrají krásně, ještě lépe 
zpívají, promlouvají chytře, moudře, zvláš-
tě Jiří, kapelník, muzikus, úžasný instru-
mentalista, skladatel. Jak hraje, tak rozprá-
ví, vzpomíná, nabádá nezapomínat, mluví i 
zpívá o dobrých věcech. Ale také o věcech 
špatných – a také vzpomíná – naštěstí už 
odešly. Třeba cenzoři – ano i ti nás prová-
zeli životem, ti mladší z diváků už tu kate-
gorii neznají. Necelé dvě hodiny té krásné 
moravské muziky i inteligentního vyprá-
vění utekly jako voda – slova přání teplého 
večera se nenaplnila, od úst se valila pára, 
léto skončilo. Ale Jiří Pavlica a jeho Hradiš-
ťan nás rozpálili. Utichly poslední tóny, do-
zněl zasloužený potlesk, muzikanti odešli, 
začalo pršet, pláštěnky ale zůstaly ve skla-
du. Inu dobrým lidem štěstí přeje! A vyšla 
hvězda nad Čertousy.
Děkujeme, pane Jiří, díky muzikanti z Hra-
dišťanu, díky pane Stáro!

Ivan Liška n
kronikář

Z dopisů čtenářů
Léto budiž pochváleno –  
a vyšla hvězda nad Čertousy
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Často je těžké udělat první krok. U dluhů 
to platí dvojnásob. Bohužel u  nás nee-
xistuje registr všech dluhů. Není tedy 
jedno místo, kde bychom našli infor-
mace o  všech svých dluzích. Je nutné 
hledat ve  více pramenech. Ideální sa-
mozřejmě je, když má dlužník o  svých 
dluzích přehled. Pokud tomu ale tak 
není, musí začít hledat. Prvním zdrojem 
jsou samozřejmě dokumenty, které má 
doma nebo mu přišly poštou. Tedy různé 
smlouvy, upomínky, výzvy, elektronické 
platební rozkazy, rozsudky, usnesení 
nebo třeba exekuční příkazy.

Druhým zdrojem je výpis z Centrální evi-
dence exekucí. Ten provozuje Exekutor-
ská komora ČR a jsou zde uvedena veš-
kerá pravomocná exekuční řízení. Výpis 
lze získat na poště nebo jiném místě se 
službou Czech POINT, tedy například 
na obcích nebo u notářů. Výpis obsahuje 
základní informace o pravomocné exe-
kuci a exekutorovi, který ji vede. Detail-
nější informace o dluhu (věřitel, jistina, 
aktuální částka atd.) ale obsahuje jen 
výpis poskytnutý Exekutorskou komo-
rou ČR přímo dlužníkovi.

Co když má dlužník dluhy, které nejsou 
exekučně vymáhané? Je možné se ob-
rátit na další registry. Mezi nejznáměj-
ší patří bankovní a  nebankovní registr 
na  stránkách www.kolikmam.cz, který 

eviduje dluhy vůči všem českým ban-
kám a většině nebankovních poskytova-
telů úvěrů a půjček. Informace o dluzích 
je možné najít také v  registru SOLUS. 
Kromě vybraných bank a  nebankov-
ních společností jsou zde dluhy za růz-
né služby – například telefon, internet, 
elektřina, plyn apod. 

Všechny uvedené registry jsou zpoplat-
něny, jedná se o částky do 200 Kč a jsou to 
určitě dobře investované peníze. Dalším 
důležitým zdrojem jsou konkrétní věřite-
lé, tedy například pojišťovny, banky nebo 

poskytovatelé služeb, u  kterých dlužník 
ví, že má nebo měl uzavřenou smlouvu. 
A dále samozřejmě dluhy z osobního ži-
vota. O těch ví jen dlužník a jeho věřitel. 
Informace o dluzích je možné získat také 
od soudu podle místa trvalého bydliště.  

Přijde vám to složité? Ano, vypadá to tak. 
Zdrojů je mnoho a my uvádíme jen část 
z nich. Je to mnoho hledání, vzpomínání 
a  shánění informací. Pro správné řešení 
dluhů je to ale velice důležitý krok. Pokud 
se bojíte tento první krok udělat, nevá-
hejte se obrátit na některé dluhové po-
radny. Jednu takovou pro své obyvatele 
zřídila Městská část Praha 20 v knihovně 
na adrese Náchodská 754 v Horních Po-
černicích. Je k  dispozici každé pondělí 
od 12.00 do 16.00 hodin a je nutné se ob-
jednat na čísle: 728 310 005. 

Petr Schneedörfler n
dluhová poradna

Jak zjistím, komu a kolik dlužím? 
Každý dluh má nějaké řešení. Když je dluhů více, může být jejich řešení složitější a tr-
vat déle. Ale i v případech opravdu vysoké zadluženosti je možné najít postup, jak 
se svých dluhů tzv. „zbavit“. Nebo je alespoň dostat pod kontrolu. Dluhy lze uhradit, 
domluvit s  věřiteli splácení nebo snížení plnění. Dobrou cestou je také oddlužení. 
Abychom však mohli najít správné řešení, je potřeba nejprve své dluhy znát. Tedy 
dát je dohromady. Může se totiž stát, že dluh je již promlčený, exekuce má neplatný 
exekuční titul nebo část dluhu již byla uhrazená.

Mladí hasiči  
se stále učí 
Naši mladí hasiči se učili zacházet 
s  nastavovacím žebříkem. Cvičení se 
konalo v areálu rybářské chaty.
Celý den se nesl ve  velmi příjemném 
duchu. Všichni si krom mnoha nových 
informací a  dovedností užili i  spousty 
legrace. Dobrá nálada nás neopouští.
Moc děkujeme rybářskému spolku za 
azyl a  velmi si vážíme naší úzké spo-
lupráce. 

Michal Slavík, jednatel SDH Chvaly n
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Senioři
Klub seniorů 
Horní Počernice

říjen 2024
úterý 1. října FILMOVÉ PŘEDSTAVENÍ
Promítání (nejen) pro seniory „Vlny“ – Diva-
dlo Horní Počernice. Poskytujeme příspěvek 
na vstupné, je nutné se před začátkem před-
stavení nahlásit u H. Duškové do 13.15 hod., 
která následně zakoupí vstupenky. Začátek 
ve 14.00 hod.

středa 2. října KLUBOVNA–NÁCHODSKÁ
Vzpomínání na léto – Porto, H. a P. Barcalovi. 
Začátek ve 14.00 hod.
 
středa 2. října PODVEČER S HUDBOU
K tanci i poslechu. Restaurace U Bobra – Xa-
verov. Začátek v 17.00 hod. 

úterý 8. října VÝLET
Zámek Rychnov nad Kněžnou, sraz v 8.00 
hod. před nádražím H. Počernice, vede  
L. Frouzová.

středa 9. října KLUBOVNA–NÁCHODSKÁ
Začátek ve 14.00 hod.

úterý 15. října VYCHÁZKA
Stromovka, sraz v 8.45 hod. na stanici metra 
Černý Most, vede L. Frouzová.

středa 16. října KLUBOVNA–NÁCHODSKÁ
Beseda k letnímu táboru Jankov a zimnímu 
táboru Richtrovy boudy, J. Kočí. Začátek ve 
14.00 hod.

pondělí 21. října VYCHÁZKA
Klánovice – Koloděje cca 5,3 km, sraz v 10.00 
hod. vestibul metra Českomoravská, vede 
Mgr. K. Janušová.

středa 23. října KLUBOVNA–NÁCHODSKÁ
Přednáška Mgr. Jaroslava Cepáka, Ph.D., za-
městnance NM Praha – „Tajemství ptačího 
stěhování“. Začátek ve 14.00 hod.

středa 30. října KLUBOVNA–NÁCHODSKÁ
Přednáška Mirečka Matechy „Letectví a le-
tadla“. Začátek ve 14.00 hod.

čtvrtek 31. října VYCHÁZKA
Návštěva banky – ČSOB, sraz ve 14.00 hod. 
na stanici metra Černý Most, vede J. Foltý-
nová.

Novinka
Klubovna na Náchodské bude otevřena ještě 
každý čtvrtek od 14.00 do 16.00 hod. Pro-
gram volný.

Cvičení v Sokolovně ve čtvrtek od 9.00 a od 
10.00 hod.
Cvičení v bazénu v pondělí – sraz v 10.50 hod. 
u pokladny.

Za výbor:
Jaroslav Kočí, tel.: 776 038 118

Helena Barcalová, tel.: 281 927 099
Libuše Frouzová, tel.: 607 172 008

Informace pro jubilanty
V naší městské části blahopřejeme jubilantům ve věku 80, 85 a 90+. Těm, kteří 
se dožívají věku 75, 81 až 84 a 86 až 89 let, zasíláme blahopřání. Všechny tyto 
jubilanty uveřejníme ve společenské rubrice Hornopočernického zpravodaje. 
Pokud o blahopřání či zveřejnění svého jména v této rubrice  NEMÁTE zájem, 
zavolejte, prosím, na číslo: 271 071 657 Martině Krátké nebo pište na e-mail: 
vitani@pocernice.cz.

Milan Hejkrlík n
vedoucí Odboru živnostenského a občanskosprávních agend

Blahopřejeme:
Bočková Věra
Bohata Josef
Bubeníková Jaroslava
Dolanská Zdenka
Dub Milan
Duba Stanislav
Dzida Pavel
Ekrtová Jiřina
Franková Radmila
Havlík Jaroslav
Herboltová Jarmila
Herianová Marie
Heřman Milan
Hlavička Jiří
Houra Karel
Hradcová Hana
Hřibová Libuše
Hubený Jiří
Chromáček Jiří
Jindrová Vlasta
Jokl Jiří
Junek Václav
Kořenský Tomáš

Kosař Václav
Krejčík Vladimír
Krejčíková Zdenka
Kuželová Dana
Maxant Josef
Mazancová Helena
Mikeš Karel
Mrázová Zdeňka
Mydlářová Božena
Nováková Jana
Perníková Helena
Petřinová Naděžda
Plhalová Marcela
Poborský Zdeněk
Poláček Vladimír
Procházková Vlasta
Prošek Josef
Průšová Věra
Rybová Elvíra
Rychlá Vilemína
Říčková Dagmar
Schmidtová Evelina
Skluzáček Pavel

Smetana Jan
Soukup Zdeněk
Stoklasová Jaroslava
Svítek Antonín
Šašek Jiří
Šerá Alena
Tomek Stanislav
Trtík Zdeněk
Trubač Zdeněk
Turková Miloslava
Turoňová Anna
Václavů Marta
Vágner Pavel
Váhalová Vladislava
Vondrák Josef
Winterová Miloslava
Zachovalová Marie
Zápotocká Jaroslava
Zárubová Křivková Jana
Zejmonová Ilona
Žilinová Květuše

n

Vzpomínka
Dne 21. 10. 2024 uplyne smutných 17 let, kdy zemřel   
pan KAREL DOLNÁK.

Stále teskní
a za tichou vzpomínku

děkuje rodina.
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Místní veřejná knihovna,  
Kulturně komunitní centrum Horní Počernice
Náchodská 754, Praha 9
www.knihovnapocernice.cz

Knihovna, KKC

Kulturně komunitní centrum Horní Počernice
Bezplatná psychologická poradna  
vedená Mgr. Kateřinou Čížkovou, BCBA
každou středu od 13.00 do 17.00 hod. 
Do poradny je třeba se předem objednat 
na telefonu: 728 480 434.

Bezplatná právní poradna  
vedená JUDr. Barborou Lukšovou Fran-
tovou 
každé úterý od 13.00 do 17.00 hod.
Do poradny je třeba se předem objednat 
na telefonu: 271 071 790, 770 155 868.

Bezplatná dluhová poradna  
vedená Petrem Schneedörflerem
každé pondělí od 12.00 do 16.00 hod.
Do poradny je třeba se předem objednat 
na telefonu: 728 310 005.

Bezplatné otevřené hodiny angličtiny 
s rodilým mluvčím  
vedené Jonem-Paulem Ottem
každé úterý od 15.15 do 16.45 hod. 

PROGR A M NA ŘÍJEN 

Zarezervujte si místo na naších akcích přímo 
na našem webu: https://www.knihovnapo-
cernice.cz/kulturne-komunitni-centrum/

8. října od 16.00 do 18.00 hod.
Tvořivé dílničky pro děti: 
Pavouci z klubíček
Máme tady podzim a  pomalu se blíží-
cí strašidelný svátek Halloween. Není to 
sice náš tradiční svátek, ale to nezname-
ná, že si ho nemůžeme užít. Doma s dět-
mi pečeme strašidelné perníčky a  byt 
na pár dní proměníme v doupě plné dý-
ňových strašáků a pavouků různých veli-
kostí a podob.

Před rokem jsme v  dílničkách vyráběli 
dýňové strašáky. Letos je řada na  PA-
VOUCÍCH! 
Techniky: práce s  vlnou, tavnou pistolí, 
papírem
S sebou: nůžky, svačinku, pití
Pro děti od 8 do 12 let (max. 10 dětí)
Dílničku vede Helena Hamplová.  

10. října od 16.00 do 17.15 hod.
Trénování paměti 
Zaměříme se na obtíže spojené s krátko-
dobou pamětí a koncentrací.
Velikost skupiny trénování paměti je 12 
míst.
Lekci vede certifikovaná trenérka paměti 
1. stupně Mgr. Hana Filipová, DiS.

16. října od 18.30 do 21.15 hod. 
Seminář: Jak na psychickou odolnost
Rychlost a  výkonnost je v  dnešní době 
na prvním místě. Je to ale něco, co nám 
přináší opravdu pocit uspokojení? Pro-
stor pro zpomalení a  uvolnění bude té-
matem dalšího setkání.
V  semináři budou použité techniky ar-
teterapie, vizualizace, meditace, hudby 
a pohybu.  Nemusíte umět malovat, není 
důležitý výsledek, ale prožitek. Otevřená 
skupina, můžete se zúčastnit jednoho 
nebo více setkání.
Seminář vede Ing. Maria Půrová.

23. října od 17.00 do 19.30 hod.
Workshop: Drátovaný ptáček –  
zápich do květináče
Na podzim odlétají ptáci do teplých kra-
jin, ale tenhle vám nikam neuletí! Drá-
tovaný zápich do  květináče ve  tvaru 
ptáčka, ozdobený korálky a  výpletem 
podle vaší fantazie, je tématem říjnové-

ho workshopu. Tak popusťte uzdu svojí 
fantazie a přijďte se odreagovat od kaž-
dodenního shonu.
Workshop je vhodný pro začátečníky 
i  mírně pokročilé, vše potřebné se na-
učíte na  místě. Kromě výuky drátování 
na vás čeká drobné občerstvení, příjem-
ná tvůrčí atmosféra a báječná relaxace.
Workshop vede Barbora Šmídová.
Bližší informace a rezervace na: www.
bajasmidova.cz, sekce Workshopy pro 
veřejnost.

24. října od 17.30 do 19.30 hod.
Zážitky z cest: S Kubou na Kubě
Bude to cesta plná kontrastu, uvědomě-
ní, krásné přírody, návrat o několik dese-
tiletí zpátky, ale taky překrásná příroda 
údolí Viñales, návštěva mogot a tabáko-
vých plantáží. Navštívíme taky několik 
koloniálních měst a  samozřejmě starou 
Havanu. Podíváme se na  farmy s  tabá-
kem, cukrovou třtinou nebo si také poví-
me, jak se vyrábí doutníky. 
O zážitky se s námi podělí Jakub Greschl.

rádi bychom vás i touto cestou obezná-
mili s novou otevírací dobou v oddělení 
naučné literatury.

PONDĚLÍ  13.00 – 16.00
ÚTERÝ   10.00 – 19.00
STŘEDA  13.00 – 19.00
ČTVRTEK   13.00 – 16.00
PÁTEK  10.00 – 16.00

Ostatní oddělení zůstávají ve čtvrtek ote-
vřena do 19.00 hodin, jak jste byli zvyklí. 

Do Kulturně komunitního centra zavítá 
v říjnu Jakub Greschl, mladý cestovatel 
a fotograf, jehož motem je „Cestování 
s handicapem aneb Nic Není Nemožné“. 
Těšíme se na vaši milou společnost.

Za kolektiv knihovny a Kulturně komu-
nitního centra:

Marcela Treščáková n

Naši milí čtenáři,



Dům dětí a mládeže
Jaké akce nás čekají?

Drakiáda 

Zveme vás na Drakiádu, která se usku-
teční 3. listopadu od 13.00 do 16.00 hod. 
na louce Ratibořická. 
Pro děti máme připravenou dílničku 
na výrobu létajících potvůrek a další zá-
bavné aktivity.
Nezapomeňte si vzít buřty, které si bu-
dete moci opéct přímo na místě.
Další informace sledujte na  našich 
webových stránkách a Facebooku. 
V  případě nepříznivého počasí se akce 
nekoná. 
Těšíme se na vás!

Dobrodružná výtvarka 2
Po 13.30–14.55 hod., 4–10 let

Datum zahájení – 23. 9. 2024
Dobrodružná výtvarka pod vedením 
zkušené vyučující přiblíží vašemu dí-
těti svět umění. Prostřednictvím nej-
různějších uměleckých technik budeme 
pracovat s  pestrou paletou materiálů 
a  nástrojů. V  kroužku je kladen důraz 
na individuální tvůrčí proces, který dává 
dětem prostor pro vyjádření jejich před-
stav, prožitků a  pocitů. Při umělecké 
tvorbě a  výtvarné hře podpoříme roz-

voj uměleckého potenciálu. Tak hurá 
za dobrodružstvím!

Volnočasový klub Prádelna 
2024/2025 – změny v provozu

Vzhledem k  tomu, že jsme letos rozší-
řili naši nabídku kroužků a z kapacitních 
důvodů potřebujeme více prostoru, řada 
z  těchto aktivit bude probíhat právě 
ve volnočasovém klubu Prádelna. Z to-
hoto důvodu bude klub v  tomto škol-
ním roce otevřen pouze každou středu 
od 12.30 do 16.00 hod.
Pokud vaše děti již vlastní čip a  chtějí 
klub nadále navštěvovat, mohou pokra-
čovat beze změn. Pokud se ale rozhod-
nou klub dále nenavštěvovat, čip mů-
žete vrátit a my vám vrátíme zbývající 
kredit. Prosíme vás, abyste se na  vrá-
cení domluvili předem (katerina.jindro-
va@ddm-hp.cz). 
Těšíme se na všechny návštěvníky klubu!

Víkend plný cvičení a relaxace 
na Smržovce

Zveme vás na  víkend plný pohybu, re-
laxace a  objevování krás Jizerských 
hor! Čekají na  vás různé formy cvičení 

– s pomůckami i bez nich, jóga, strečink, 
relaxační techniky a příjemné procházky 
po okolí.
Cena zahrnuje:
- 2x ubytování
- 2x snídani formou švédských stolů
- pronájem haly na cvičení a relaxaci
- vzdušné
- lektoři
Neváhejte a  přidejte se k  nám! Přijďte 
si odpočinout, načerpat energii a užít si 
aktivní víkend.
Na akci je nutné se předem přihlásit!
Více informací – Gabriela Motlová,  
tel.: 777 590 763.

Turisťák – Levý Hradec
6. 10. 2024, 9.00–17.00 hod.

Vydejte se s námi na Levý Hradec, místo 
spojené s  počátky české historie. Prá-
vě zde pravděpodobně kníže Bořivoj I.  
v  9. století nechal postavit první křes-
ťanský kostel v Čechách. Čeká nás nejen 
návštěva tohoto historického místa, ale 
i příjemná procházka okolní krajinou.

Více informací a přihlášky najdete  
na našich webových stránkách.

n

Praha – Horní Počernice,  
Ratibořická 1899

VO L N Ý  Č A S19

HERNA S PROGRAMEM
Respektující vs. volná výchova
9. 10. od 9.30 do 11.30 hod. 
Znáte rozdíly mezi respektují-
cí a  volnou výchovou? Na  toto 
téma si budeme povídat s učitel-
kou Klárou z lesní MŠ v Úvalech. 
Poté od 10.30 hod. volná herna.
Lektorka: Klára Tománková
Cena: 150 Kč/rodina

BAZAR SEZÓNNÍHO  
OBLEČENÍ
11. 10. od 10.00 do 18.00 hod.
Přijďte nakoupit podzim-
ní outfity pro celou rodinu 
za sympatické ceny. 
VÝZVA: Darujte nám věci, kte-
ré nepotřebujete, dostanou 
druhou šanci a my prostředky 
na rozjezd nových aktivit. 
Co nám můžete věnovat?
l sezónní oblečení a obuv pro 

děti i dospělé
Kdy nás zastihnete? 
Po–Pá 8.00–13.00 hod., Út+Čt 
15.00–18.00 hod.
Čt 10. 10. 8.00–13.00 a 15.00–
20.00 hod. 
Nebo vše nechte u dveří s ce-
dulkou DAR.

KERAMICKÝ PODVEČER – 
Stromy z keramiky
15. 10. od 18.00 do 19.30 hod.
Přijďte se odreagovat na  ro-
dinné keramické tvoření. Ne-
hodí se vám termín? 
Kupte si hlínu a tvořte doma.
Lektorka: Lada Husová
Cena: 350 Kč

SEMINÁŘ – Dentální hygiena
24. 10. od 19.30 do 21.30 hod.
Jste čerství rodiče nebo pro-
stě tápete v záplavě informa-
cí ohledně dentální hygieny 
u  vašich dětí? Přijďte na  se-
minář, kde s lektorkou Simčou 
probereme vše od základů.
Lektorka: Simona M. Doub-
ravská
Dotovaná cena: 200 Kč

DOPLŇUJÍCÍ ZÁPISY  
na 1. pol. 2024/25  
(online/telefonicky)
AJ konverzace (pro dospělé 
s hlídáním dětí)
Malá hudebka pro nejmenší 
(děti od 1,5 roku)
Létající jóga začátečníci (děti 
od 6 let)

Parkour pro pokročilé (děti 
od 10 let) 
Prožitkové malování (děti 7–12 
let) 
Smyslohraní (děti 7–12 let)
Výtvarka pro děti II. st. ZŠ 
Výtvarka pro dospělé

Školička (děti od 2 let)
Po, Út, St, Pá: 8.00–12.00 hod. 
Dopřejte dětem příjemný pře-
chod mezi rodinnou péčí a ná-
stupem do velké školky.  

KONZULTAČNÍ CENTRUM
Pomůžeme vám najít pracovní 
uplatnění, získat potřebné in-
formace a znalosti nebo vyře-
šit aktuální životní situaci.
Cena: 200 Kč/hod. (dotovaná 
cena pro těhotné, rodiče ne-
zletilých a seniory 65+)

COWORKING – sdílený 
prostor pro práci
U nás můžete najít útočiště pro 
nerušenou práci a my se mezi-
tím s láskou postaráme o vaše 
děti. K dispozici máte sdílenou 
kancelář, studio na konzultace 
a vybavení. 

Kdy: Po–Čt 8.00–12.30 hod., 
Pá 8.00–12.00 hod.,
+ Út 15.00–18.00 hod.
Dotovaná cena: 84–150 Kč/
hod. (cena včetně hlídání dětí)

PODPŮRNÉ SKUPINY 
Nebuďte na své starosti sami, 
přijďte s nimi k nám.
Setkávání maminek s miminky 
do 1 roku
14. 10. od 14.30 do 15.30  hod.
Podpora pro rodiče dětí s ADHD
2., 16. a  30. 10. od  16.00 
do 17.30 hod.
Pro maminky, které trápí psy-
chika
9. a  23. 10. od  16.00 do  17.30 
hod. 
 
NAROZENINOVÉ OSLAVY
Narozeninové oslavy v  Mum-
raji si vaše děti zamilují. K dis-
pozici máte 2 hrací herny, 
místnost k  pohoštění i  vyba-
venou kuchyňku.
Cena: 1 800 Kč/4 hod.
Rezervace: 775 720 585,
hana.schovancova@domum-
raje.cz

n

Mumraj
Akce pro rodinu Rodinné a komunitní centrum

Mezilesí 2058/6, Praha 9 - Horní Počernice
www.domumraje.cz
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Vyjíždíme pomalu po  dalších úkolech 
do  terénu. Po  chvilce se do  vysílačky 
ozve Operační středisko Prahy 14: „Nar-
cis, Narcis 210, já Narcis. Jeďte do  uli-
ce v  Mezilesí, na  vozovce leží muž a  je 
zřejmě opilý.“ Zapínáme majáky a rych-
le jedeme na  zmíněné oznámení. Může 
jít o  opilce, ale také o  zraněnou osobu 

v  ohrožení života. Přijíždíme na  mís-
to a  na  chodníku sedí muž. Rozhazuje 
rukama a  dle gestikulace je vidět, že 
je pod vlivem nějaké návykové látky 
nebo alkoholu. Vystupujeme ze služeb-
ního vozidla a  již je jasné, že asi 30letý 
muž je opilý. Ptáme se ho, co se stalo 
a  požadujeme od  něj doklad totožnosti 
a podání vysvětlení. Muž nespolupracu-
je, s hlídkou nekomunikuje a začíná být 
agresivní.  Po chvilce dotazů a přátelské 
komunikace se muž uklidňuje a  začíná 
s  námi spolupracovat. Předkládá svůj 
cestovní pas, jedná se o  cizince z  Ru-

munska. Probíhá lustrace, zda není muž 
v pátrání, a to s negativním výsledkem. 
U muže byla provedena dechová zkouš-
ka. Je naměřeno 2 ‰ alkoholu v dechu. 
Po  chvilce na  místo přichází jeho žena, 
která si svého muže odvádí domů na ne-
dalekou ubytovnu. Odjíždíme dál plnit 
úkoly strážníků a  zabezpečovat místní 
záležitosti veřejného pořádku.

Projíždíme ulicí Náchodská, kdy na  nás 
začne mávat starší žena. Zastavíme 
a paní nám sděluje, že v ulici Bořetická 
pobíhá bílý pes, který se nejspíše ně-
komu ztratil. Jedeme, snad se nám ho 
podaří najít dříve, než ho někde srazí 
auto. Po  chvilce projíždíme ulicí Bárt-
lova a  před námi se objeví bílý retrí-
vr. Aleš vystoupí z auta, aby ho k  sobě 
nalákal a  mohl ho připnout na  vodítko, 
které máme ve  výbavě služebního vo-
zidla. Bohužel se mu ho nedaří odchy-
tit! Je bázlivý, nedůvěřivý a  utíká. Asi 
po  deseti minutách se nám ho ale po-
dařilo přilákat na  Petrovu svačinu. Teď 
jen pomalu, aby se podařilo přehodit 
vodítko přes jeho krk. Podařilo se, teď 
jen vzít čipovačku (přístroj na  ověře-
ní čipu) a  zjistit, zda má od  veterináře 
vpravený čip v oblasti krku. Je vyhráno, 
na displeji čipovačky se ukazuje 15míst-
né číslo. Pejsek se jmenuje Alvin a my se 
tak dopátráme jeho páníčka, který si pro 
něj po chvilce přichází a oba jsou šťast-
ní. Dále pokračujeme v  monitorování 
a hlídkové činnosti. 

Z  vysílačky se ozývá Operační středis-
ko a  předává nám událost o  špatném 
parkování v  ulici Lukavecká, kde se 
mají nacházet špatně parkující vozidla 
v  obytné zóně. Po  chvilce přijíždíme 
na  místo a  zjišťujeme, že se zde jedná 
o  špatně zaparkovaná vozidla, která 
parkují v obytné zóně mimo vyhrazené 
parkoviště. Jde o  cca 5 aut, která jsou 

Den ve službě  
strážníka
Je šest hodin a Horní Počernice se probouzí do pondělního rána. Na okrskové slu-
žebně začíná denní služba dvoučlenné hlídky Aleše a Petra. Na přechody každý den 
začínají v 7.20 postupně přicházet nejmenší děti v doprovodu svých rodičů, i největší 
děti. Petr a Aleš zastavují projíždějící vozidla, aby mohli všichni bezpečně přejít vo-
zovku. Navzájem se všichni pozdraví a popřejí si hezký den. Tak takhle začíná denní 
služba v Praze 20 – Horních Počernicích. A vy můžete nahlédnout do zákulisí 12ho-
dinové směny jedné ze čtyř hlídek okrskové služebny. Hodiny ukazují 8.05, všechny 
děti jsou v pořádku ve svých lavicích a my právě ukončujeme dohled nad přechody. 

Okrsek Horní Počernice je svěřen cel-
kem osmi místně příslušným strážníkům 
okrskářům v režimu služeb 7/24.

V  případě zjištění protiprávního jednání 
či jiných podnětů je pro občany zřízena 
bezplatná linka tísňového volání 156. Tyto 
podněty jsou prostřednictvím operačního 
střediska delegovány místně příslušným 
strážníkům okrskářům.
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vyřešena elektronicky. Tzn., že tyto pře-
stupky jsou nafoceny a elektronicky za-
slány na přestupkové oddělení k dalšímu 
šetření. 

Dále vyjíždíme do ulice K Hrázi k rybníku 
a  koupališti Eliška, kde se poslední do-
bou množí problémy a stížnosti na ob-
čany cizí národnosti, kteří zde rozdělá-
vají oheň na místech, kde je to zakázáno.  
Po  příjezdu na  místo zjišťujeme, že se 
zde nachází cca 40 návštěvníků a  ně-
kteří z  nich grilují a  rozdělávají oheň 
na místě, kde to není povoleno. Vychází-
me ven ze služebního vozidla, abychom 
danou situaci vyřešili. Vysvětlujeme, že 
rozdělávají oheň, kde je to zakázáno 
a ukazujeme jim, kde je možné grily po-
užít. Odjíždíme a dostáváme nové ozná-
mení, že v ulici Lipí někomu utekl malý 
zakrslý králík. 

Přijíždíme na  místo a  před vstupem 
do  lékárny na  nás kouká a  panáčkuje 
malý roztomilý černý králík. „Tak to bude 
divoký,“ řekl Petr, „toho jen tak nechy-
tíme“ a  podíval se 
na  Aleše. „Cože? 
Tak to se s  tebou 
vsadím, o co chceš, 
že králíka chytnu.“ 
Po  přemlouvání 
a  nahánění králíka 
do různých rohů se 
však nedařilo. Krá-
lík kličkoval a  utí-
kal všemi směry, 
jen ne do připrave-
ných rukou Aleše. 
„Péťo, pomalič-
ku mi ho naháněj 
směrem ke  mně 
a až ke mně pobě-
ží, já se ho poku-
sím rychle chytit.“  
A  jak to dopadlo? 
Podařilo se! Králíč-
ka jsme po odchy-
tu odvezli na  slu-
žebnu, kde si ho 
po chvilce vyzved-
la odchytová služ-
ba Městské policie 
hlavního města 
Prahy. 

Pomaličku se blíží 
devatenáctá ho-

dina a tím i ukončení naší dvanáctihodi-
nové služby. Po  příjezdu na  parkoviště 
naší okrskové služebny vypínáme mo-
tor. V tom k nám přicházejí dva malí klu-
ci a ťukají nám na okno služebního vozi-
dla. Řidič Aleš stahuje okno u dveří vozu 
a ptá se: „Co se stalo, kluci?“ Našli jsme 
zraněného rorýse, nemůže létat, tak 
vám ho neseme. Aleš klukům vysvět-
luje, že tento pták je skvělý letec, kdy 
krom hnízdění se téměř neustále zdržu-
je ve  vzduchu, kde sbírá potravu, pije, 
a dokonce i  spí. A když náhodou spad-
ne na  zem, stačí ho jenom vzít do  ru-
kou a jemně povyhodit směrem nahoru. 
Rorýs pak sám vzlétne. Ale kluci byli 
chytří a  informovaní a  odpověděli, že 
to zkoušeli, ale bohužel má asi zlomené 
křídlo. Zraněného rorýse jsme od kluků 
převzali a následně zavolali Lesy České 
republiky, kteří si pro zraněného ptáčka 
přijeli. 

Přicházíme na služebnu, kde už nás stří-
dají naši kolegové Petr a Michal, kteří se 
chystají na  noční směnu. Vzájemně jim 
předáváme naše poznatky, co vše se 
za dnešní pracovní den přihodilo.

Jedná se o ilustrační pracovní den.
Aleš Horák n
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Chvalský zámek...

VÝSTAVY

TRNKOVA ZAHRADA 2
Originální kybernetoskop
1. 6. 2023 – 19. 1. 2024
Autoři: Jan Trnka, Matyáš Trnka, 2024
Na Chvalském zámku na vás čeká výstav-
ní projekt pro malé i  velké návštěvníky. 
Sklepení a  další zámecké prostory hostí 
originální kybernetoskop – velkokapacit-
ní audiovizuální stroj na  zábavu, legraci 
a půvabné nesmysly. 
Slavná kniha Jiřího Trnky, kterou ma-
líř a  filmař nejen ilustroval, ale také 
sám napsal, stojí za  projektem Trnko-
va zahrada 2. Předloha neztratila ani 
po  mnoha letech nic ze svého půvabu 
a  vtipu. Druhá a  třetí generace Trnko-
vých, Jan a  Matyáš, vytvořili Zahradu 
novou v  podobě moderně pojaté ex-
pozice, s  plným respektem k  originálu, 
ale i  s  ohledem na  současnou mladou 
generaci. Děti v  ní domýšlejí a  pomocí 
moderních technologií rozvíjejí příběh 

hlavních aktérů – pěti kluků, tajemné 
zahrady a jejích prapodivných obyvatel. 
Zlomyslný kocour, dobráčtí sloni a další 
postavy knihy čekají na setkání s novým 
hlavním hrdinou, tedy s vámi!
Více informací na: www.zahrada2.cz a na: 
www.chvalskyzamek.cz

ŽIVOT K SEŽRÁNÍ
1. 9. 2024 až 19. 1. 2025
Výstava loutek a filmových dekorací k no-
vému animovanému filmu.
Český animovaný film režisérky a  vý-
tvarnice Kristiny Dufkové Život k  se-
žrání, který má již nyní na  svém kon-

Na Chvalské tvrzi 857/4, Praha 20
Tel.: 281 860 130, E-mail: infocentrum@chvalskyzamek.cz
www.chvalskyzamek.cz

tě ocenění z  Mezinárodního festivalu 
animovaného filmu v  Annecy a  skvělé 
přijetí na  Filmovém festivalu Karlovy 
Vary, vstupuje do  českých kin 17. října. 
Chvalský zámek se těší z privilegia uvést 
výstavu originálních loutek, dekorací 
a  dalších zajímavých informací ze zá-
koutí vzniku filmu, a to v předstihu jeho 
uvedení do kin od 1. 9., kdy ostatně také 
začíná děj filmu. 
Dvanáctiletý Ben miluje muziku, dob-
ré jídlo a od začátku školního roku také 
Klárku. Je přesvědčen, že její lásku získá, 
když zhubne. O přátelství, lásce a dospí-
vání s  humorem a  za  doprovodu písni-
ček, které si zamilujete. Film je natočen 
podle knižního bestselleru francouzské-
ho spisovatele Mikaëla Olliviera.
POZOR! Pro naše návštěvníky jsme ve spo-
lupráci s Divadlem Horní Počernice připra-
vili skvělý bonus v  rámci promítání filmu 
v  sobotu 19. října od  16.00 hodin. Před-
ložíte-li v  divadelní pokladně vstupenku 
z  výstavy na  Chvalském zámku, získáte 
zlevněný lístek v hodnotě 100 Kč. 
Pro více informací: www.aerofillms.cz/
zivot-k-sezrani, www.chvalskyzamek.cz 
a www.divadlopocernice.cz.

V ÝSTAVA V PRODEJNÍ GALERII

11. ročník mezinárodní výstavy 
Madame Humanité
2. 10. – 28. 10.
„Madame Humanité“ se každoročně 
uděluje za kulturní a uměleckou činnost, 

která podporuje humanistické 
a vzdělávací programy pro děti 
a mládež ve světě.
„Vše, co je krásné,
je zrovna tak užitečné
jako to, co je jen užitečné.“

Zámecká víla Ohnivka zapomně-
la na zámku jeden svůj plamínek 
a u něj opět jednu otázku pro zví-
davé hlavičky. Zveme naše malé 

návštěvníky k jejímu luštění.

AKCE

Speciální detektivní víkend  
na Chvalském zámku 
Trochu jiná pohádková Zahrada aneb Ba-
cha na kocoura!
19. - 20. 10., 10.00 – 17.00 hod.
Máte rádi naše detektivní víkendy a pát-
rací hry? Pak tu pro vás něco máme! Opět 
pro vás chystáme další ze série napína-

vých a veleoblíbených programů pro děti 
po zákoutích Chvalského zámku. Tento-
krát vás zveme na dobrodružnou výpra-
vu Zahradou. Staňte se součástí slavného 
příběhu Jiřího Trnky. 
Pozor! Tento víkend je upravená otevíra-
cí doba i vstupné. 
Vstup bude možný pouze na náš speci-
ální program (nikoliv pouze na výstavu).  
Hra je vhodná pro malé týmy do 5 lidí, pro 
děti ve věku 12+ nebo menší v doprovodu 
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Z programu  
na říjen/listopad

...kulturní památka

dospělého (princezny jsou též vítány).
Vstupné na tuto akci: dítě/snížené – 120 Kč, 
dospělí 150 Kč, rodinné vstupné 400 Kč
Otevírací doba: 10.00 – 17.00 hod.
Více na našich webových stránkách 
a fb profilu.

Nový ročník výtvarné soutěže   
na téma Můj pohádkový příběh 
tentokrát ve  znamení výstavy, připra-
vované pro Chvalský zámek a věnované 
výročí Jana Wericha (120 let od narození) 
a jeho slavné pohádkové sérii Fimfárum. 
Vzpomenete si na zážitek, kdy jste si my-
sleli, že jste se ocitli v prapodivném pří-
běhu nebo snad přímo v pohádce a na-
plnil vás pocit kouzla a  úžasu? Podělte 
se o něj s námi a zvěčněte jej ve vašem 
výtvarném díle.
Určeno pro jednotlivce, v  různých vě-
kových kategoriích od předškolních dětí 
po středoškoláky.
Více o podmínkách soutěže na:  
www.chvalskyzamek.cz/soutez.

CHVALSK Á STODOLA ŘÍJEN

Taneční kurzy Artimo
A je tu opět oblíbený a vyhledávaný pro-
gram Horních Počernic a  okolí – nová 

taneční sezóna pro dospělé pod vede-
ním taneční školy Artimo. Kurzy startují 
ve čtvrtek od 10. 10., 19.00 hod.
Více na https://www.artimo.cz/

Podzimní počernický Foodfestival
sobota 12. 10.
Další setkání labužníků nad kulinářskými 
pochoutkami na Chvalské tvrzi. 
Vstup zdarma.

Stodolohraní
pondělí 14. 10., 19.00 hod.
Ve  spolupráci se ZUŠ Horní Počernice 
rozjíždíme další sérii Stodolohraní, hor-

nopočernický HopoBand tentokrát při-
zval Big Band ZUŠ Chlumec nad Cidlinou. 
Máme se opět nač těšit, přijďte si s námi 
užít příjemný večer plný skvělé hudby!
Vstupné: 100 Kč

Vtípečky se zelím
Stand-up show ve Chvalské stodole
23. 10., 19.00 hod.
Vtípečky se zelím přinášejí ty nejvypeče-
nější komiky nové generace. Šestice ko-
miků vám naservíruje to nejčerstvější, co 
napekli za poslední dobu. Své vtipy jako 
na podnose přednesou Jiří Štraub, Lukáš 
Kaňka, Zdeněk Hruška, Julie Fric a Ondřej 
Cabal. 

Komediální skupinu Vtípečky se zelím 
založili v roce 2022 Ondřej Cabal a Aleš 
Pitrmoc. Jejím cílem je shromažďovat 
začínající komiky a  kolektivně rozvíjet 
řemeslo stand-upu. V tom jim pomáhají 
také známí a zkušení komici Jiří Jakima 
a Tigran Hovakimyan.
Vstupné: v předprodeji v síti GoOut 200 Kč, 
na místě 230 Kč

Tančírna ve Chvalské stodole
25. 10., 19.00 hod.
Taneční parket bude váš. Večer zasvě-
cený tanci, organizovaný ve  spolupráci 
s taneční školou Artimo, bude vstupním 
krokem do taneční a plesové sezóny.
Vstupné: 90 Kč

CHVALSK Á STODOLA LISTOPAD 

Počernická světýlka na Chvalech
10. 11., 17.00 – 19.00 hod.
Světla ubývá, ale nám, našim dětem 
a bytostem z pohádek to rozhodně va-
dit nebude, pěkně si na  sebe posvítí-
me. Startujeme na  Chvalské tvrzi se 
setměním, tedy v  17.00 hodin. Přineste 
si světýlka nebo lampionky k  osvětle-
ní podzimního večera. Odměnou bude 
malá dobrota na  konci cesty a  krásný 
pocit z  tajuplného putování po  chval-
ském Podskalí.

Tančírna ve Chvalské stodole
22. 11., 19.00 hod.

STREET

FOOD
FESTIVAL

|

|
12. 10. 2024 ·  10:00 – 18:00 h
Na Chvalské Tvrzi, Horní Počernice

VSTUP
ZDARMA

Počernický

Chvalská stodola

stodolo
hraní
Chcete si zatančit společenské tance, potkat se s přáteli a prožít 
příjemný večer se skvělou hudbou?
Právě pro vás je tu Hornopočernické stodolohraní! 

Těšit se můžete na živou hudbu  
BIG BANDU HORNOPOČERNICKÉ ZUŠ - HOPOBAND  
a jejich hosty:

BIG BAND ZUŠ CHLUMEC NAD CIDLINOU

Sál s barem bude otevřen od 18.30 hod.
Oděv neformální, ale společenský.

Těší se na vás organizátoři 
Chvalský zámek a ZUŠ Horní Počernice.

14. 10. 2024 19.00 Vstup 100 Kč



ŘÍJEN

úterý 1. října ve 14.00 hod. 
Vlny
PROMÍTÁNÍ NEJEN PRO SENIORY
Strhující film, který vypráví skutečný pří-
běh pracovníků Československého roz-
hlasu.

úterý 1. října v 19.30 hod. 
Tatami
FILMOVÝ KLUB
Film o touze po výhře, svobodě a vzdoru 
proti politické zvůli. Leila čelí životnímu 
rozhodnutí – má se podvolit íránskému 
režimu, jak ji nutí také její trenérka, ane-
bo bojovat dál o zlato. 

středa 2. října v 19.30 hod. 
Tak já letím
(vyprodáno)

čtvrtek 3. října v 19.30 hod.
Janžurka
Režie: Theodora Remundová

Osobní, vtipný, dojemný a zcela otevřený 
film, který odhaluje nejdůležitější chvíle 
v  profesním i  soukromém životním pří-
běhu Ivy Janžurové. 

Pátek 4. října v 19.30 hod. 
Vlny
Nejúspěšnější film letošního podzimu, 
který byl nominován za  Česko na  cenu 
Oscar.

sobota 5. října v 15.00 hod.
J. Kolář, J. Untermüller, Marek Eben
Kocour Modroočko
Divadlo Krapet
Divadelní pohádka podle známé literární 
předlohy.

neděle 6. října v 16.00 hod.
Velký Pán
Rodinný loutkový film, který navazuje 
na úspěšný film Malý Pán. 

neděle 6. října v 19.30 hod. 
Konec světa
Příběh malého kluka a  jeho dědy, pů-
vodem ruského šlechtice, člověka s no-
blesou a  především s  pestrými a  dra-
matickými životními osudy v  podání 
excelujícího Miroslava Krobota.  

úterý 8. října v 19.30 hod. 
Amerikánka
Příběh o  holce, která přestala utíkat 
ve filmu režiséra Viktora Tauše. 

středa 9. října v 19.30 hod. 
Karel Plíhal
Koncert českého kytaristy, zpěváka, 
skladatele, textaře a básníka.

čtvrtek 10. října v 19.30 hod.
A je to venku!
(zadané představení)

sobota 12. října v 15.00 hod.
Zdeněk Svěrák
Lotrando a Zubejda
DS Natálie Venturové
Pohádka plná radosti, lásky i  chytrého 
humoru podle filmové předlohy.

neděle 13. října v 19.30 hod.
Kuřačky a spasitelky 
Upřímná tragikomedie o  hledání lásky 
v  době babyboomu, internetových se-
znamek, pracovních kariér a  ezoterních 
kurzů.

úterý 15. října v 19.30 hod. 
Janžurka
viz 3. října

čtvrtek 17. října v 19.30 hod.
Výjimečný stav
Nová komedie režiséra Jana Hřebejka 
o  jednom žárlivém výstupu, který pře-
teče do extrémního profesního selhání. 

sobota 19. října v 19.30 hod.
Život k sežrání

Animovaný film natočený podle knižní-
ho bestselleru s  humorem a  za  dopro-
vodu nadupaných songů sleduje první 
strasti, lásky i nástrahy dospívání.
(Se vstupenkou z  výstavy Život k  sežrá-
ní na  Chvalském zámku vstupné do  kina 
za sníženou cenu.)

sobota 19. října v 19.30 hod.
Vlny
viz představení 4. 10.

neděle 20. října v 18.00 hod.
Jiří Brdečka
Adéla ještě nevečeřela
DS Počerníčci
Režie: Jana Sůvová, Klára Šimicová a Eliška 
Králová
Svěží a  nesmrtelná parodie na  příběhy 
o  neohrožených detektivech bojujících 
proti neúprosným padouchům všeho 
druhu.

úterý 22. října v 19.30 hod. 
Rok vdovy
Příběh o odvaze, naději a síle začít zno-
vu po  smrti životního partnera.  V  ti-
tulní roli exceluje herečka Pavla Bere- 
tová.

středa 23. října v 19.30 hod.
Oko tygra
(vyprodáno)

čtvrtek 24. října v 19.30 hod. 
Výjimečný stav
viz představení 17. října

pátek 25. října v 19.00 hod.
Královská opera:  
Figarova svatba
Záznam operního představení z  Royal 
opera house v Londýně.

pondělí 28. října v 18.00 hod.
Letem světem na vozíku (*)
Superinspirativní povídání Lídy a  Ma-
rušky Harcubových, jak na vlastní pěst 
navštívily s vozíkem 5 kontinentů. 

středa 30. října v 19.30 hod.
Michael McKeever
Hvězdné manýry 
DS Háta
Režie: Roman Štolpa
Povedená, rychlá a bláznivá fraška, která 
se odehrává ve velice elegantním hotelu 
v Palm Beach. 
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LISTOPAD

sobota 2. listopadu v 19.30 hod.
Tim Firth
Holky z kalendáře
DS Právě začínáme 
Režie: Jana Sůvová, Klára Šimicová
Na začátku byla skutečná událost, která 
se stala námětem pro film a později i zá-
kladem úspěšné divadelní hry, kterou pro 
vás nazkoušeli počerničtí ochotníci.  
  
neděle 3. listopadu v 15.00 hod.
Dana Bartůňková
Ať žijí strašidla
Metropolitní divadlo
Pohádkový muzikál o  jednom strašidel-
ném domě a nečekaném přátelství.

neděle 3. listopadu v 19.30 hod.
Poklad
Hrají: Jiří Langmajer, Veronika Khek Kuba-
řová a další
Příběh nejen o  hledání legendárního 
a dávno ztraceného zlatého pokladu, ale 
také o lásce a společné cestě, kterou oba 
hlavní hrdinové již zdánlivě ztratili.

pondělí 4. listopadu v 19.30 hod.
Peter Quilter
Růžové svatby
Divadlo Adverte
Režie: Olga Strusková
Hrají: Vilma Cibulková a Michaela Dolinová

Optimistická a  vtipná hra o  sesterství, 
stárnutí, naději a o neustálých důvodech 
proč se smát. A také o tom, že celý život 
je plný různých výzev.

úterý 5. listopadu ve 14.00 hod. 
Janžurka
PROMÍTÁNÍ NEJEN PRO SENIORY
viz představení 3. října

úterý 5. listopadu v 19.30 hod. 
Ještě nejsem, kým chci být
FILMOVÝ KLUB

Po  invazi sovětských vojsk v  roce 1968 
hledá mladá začínající fotografka únik 
z  československé normalizace a  vydává 
se na divokou cestu světem, kterou do-
kumentuje na tisících subjektivních foto-
grafiích.
Po  projekci diskuse s  režisérkou Klárou 
Tasovskou.

středa 6. listopadu v 17.00 hod.
Nepropadejte panice!
DS Maják
Režie: Magdaléna Klímová
Výtěžek divadelního představení je určen 
na výstavbu klubovny pro skautské stře-
disko Oheň v Horních Počernicích.

sobota 9. listopadu v 16.00 hod.
Pyšná princezna
Oblíbená česká pohádka se dočkala ani-
movaného zpracování. Remake se inspi-
ruje jak milovanou filmovou klasikou, tak 
původní knižní předlohou.

neděle 10. listopadu od 17.00 hod.
Snow Film Fest 2024
Přehlídka těch nejlepších filmů o zimních 
sportech z celého světa i z domácí pro-
dukce.

pondělí 11. listopadu v 18.00 hod. 
Koncert učitelů
Koncert se koná u příležitosti 70. výročí 
založení Základní umělecké školy v Hor-
ních Počernicích.

středa 13. listopadu v 18.00 hod.
V barvách
Kolektivní výstava Nového sdružení 
pražských umělců

pátek 15. listopadu v 19.30 hod.
Jakub Zindulka
Duchem proti své vůli
Agentury Fanny
Režie: Jakub Zindulka
Hrají: Dana Homolová, Ivana Jirešová, Ja-
romír Nosek, Jakub Zindulka
Nová bláznivá duchařská detektivní ko-
medie.

sobota 16. listopadu v 18.00 hod.
Nepropadejte panice!
DS Maják
Režie: Magdaléna Klímová
Divadelní představení, které jsme v pre-
miéře s velkým ohlasem uvedli na festi-
valu Divadlo v přírodě.

středa 20. listopadu v 19.30 hod.
Daniela Glattaura
Zázračné cvičení
Divadelní společnost Karla Soukupa
Režie: Michael Tarant
Hrají: Sabina Králová / Stanislava Jachnic-
ká, Josef Vrána / Rostislav Trtík, Stanislav 
Lehký
Brilantní komedie o  nevyzpytatelných 
vztazích mezi muži a ženami.

pátek 22. listopadu v 19.00 hod.
Alenka v říši divů
Baletní adaptace slavného rodinného 
příběhu Lewise Carrolla. Záznam balet-
ního představení z  Royal opera house 
v Londýně.

neděle 24. listopadu v 15.00 hod.
K. J. Erben, O. Janoušek, R. Snítil
Zlatovláska
DS Natálie Venturové 
Režie: Radovan Snítil
Činoherní pohádka podle klasické knižní 
předlohy.

úterý 26. listopadu v 18.00 hod. 
Kristina Bárta trio 
a žáci ZUŠ
Koncert k 70. výroční založení ZUŠ v Hor-
ních Počernicích.

středa 27. listopadu v 19.30 hod.
Od opery k muzikálu 
V průběhu večera zpěváci Jana Borková 
a  Michal Bragagnolo provedou diváky 
melodiemi nejznámějších českých, ale 
i světových oper, operet a muzikálů. 

pátek 29. listopad v 19.30 hod.
Colin Higgins
1. PREMIÉRA
Harold a Maude
DS Právě začínáme
Režie: Klára Šimicová
Hrají: Šimon Šimice, Jana Sůvová, Jana 
Keilová, Eva Bartoňová, Jan Hrudka, Ro-
man Chlup a další
Citem a  humorem nabitý příběh podivu-
hodného láskyplného vztahu osmnáctileté-
ho mladíka Harolda a osmdesátileté Maude.

sobota 30. listopadu v 19.30 hod.
Harold a Maude
2. PREMIÉRA
viz představení 29. listopadu

Změna programu vyhrazena.
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Votuzská 379, Praha 20
Tel.: +420 281 920 326, 281 860 174

E-mail: divadlo@divadlopocernice.cz
www.divadlopocernice.cz

* Hvězdička označuje pořady, které nejsou ve vlastní dramaturgii divadla.
Filmová představení přidáváme do programu průběžně. Sledujte www.divadlopocernice.cz.
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Za to, že jsme překvapili soupeře dobrou 
hrou, mohly pořádné zimy, které tenkrát 
panovaly. A  tak jsme mohli hrát na  na-
šich osmi rybnících v  HP od  listopadu 
až do  března, prakticky denně. Napří-
klad všichni kluci z mojí třídy hráli hokej 
na  velmi dobré úrovni! Skoro jsme tím 
konkurovali kanadským klukům, že jsme 
byli pořád na ledě.
Tak se náš tým stal základem dorostu Slo-
vanu Horní Počernice, který přes léto in-
tenzivně trénoval pod vedením zkušené-
ho trenéra Jiřího Babušky na opuštěném 
fotbalovém hřišti bývalého Slavoje, nazý-
vaném „Svazik“. V bývalých kabinách fot-
balistů jsme měli uloženy hokejové branky 
a  dřevěné desky, ze kterých jsme stříleli 
desítky puků na brankáře v plné výstroji. 
Na konci tréninků a v neděli dopoledne se 
hrál všemi oblíbený hokejbal.
Bohužel v dalších letech už nebyly tako-
vé dlouhé a  mrazivé zimy, jak jsme byli 

zvyklí, a  tak jsme byli moc rádi za  ka-
ždé pozvání soupeřů, kteří měli sta-
dion s mantinely – Kbely, Kyje, Hostavi-
ce, Úvaly, Mochov, Škvorec. Vzhledem 
k tomu, že jsme měli všichni stejné mož-
nosti bruslit na přírodním ledě, byla tato 
utkání většinou vyrovnaná.
Divácky velmi hezké utkání dorostu jsme 
odehráli v Úvalech v neděli 6. 1. 1963 od-
poledne, za  slunečného, mrazivého po-
časí, které sledovalo 120 diváků! Úvaly 
– HP 6:6 (1:3, 3:0, 2:3). Sestava HP: bran-
káři J. Kalina, M. Kubík, obrana Vl. Rálek –  
P.  Bohata, A. Hřebík –Zd. Šlemr, útok  
P. Jirgl – Zd. Moudrý – M. Rálek, J. Tichý – 
V. Vaněk – Zd. Špička, J. Málek – F. Kaftan 
– J. Marek. Góly HP: 2 Jirgl, Vaněk, Šlemr, 
Tichý a Hřebík.
Od  sezóny 1963 se vytvořil tým mužů, 
který nastupoval v  sestavě: brankáři  
St. Tomek, F. Volf, obrana Zd. a L. Hoťko-
vi, M. Zachoval – V. Fráter, J. Svěcený –  

J. Stehno a  M. Nedbal, útok M. Dub –  
F. Kabát – J. Topol, J. Peluněk – J. Jir-
gl – J. Černý, J. Spálenka – J. Šátral –  
Zd. Pecinka st., K. Barbora – M. Smažík – 
J. Hlaváček.
Vzhledem k  tomu, že nám chybělo zá-
zemí vlastního kluziště s mantinely, roz-
hodlo se na  členské schůzi 15. 4. 1963, 
že si vybudujeme kluziště s  regulérními 
mantinely a  osvětlením. Finance zajistil 
výbor, jmenovitě J. Babuška a M. Zacho-
val, který byl zároveň pověřen instalací 
světel. Stavaři Zdeněk a  Luboš Hoťkovi 
zaručili, že vybudují předpisové manti-
nely ve spolupráci s šikovnými dorosten-
ci, kteří vždy prováděli i  noční stříkání 
ledu. Když byl led připraven a  nalajno-
ván, teprve pak se objevili muži.
 
20. 1. 1964 byla zahájena sezóna na no-
vém kluzišti u  svépravické tělocvičny, 
přátelským utkáním mužů Slovanu HP – 
Kyje, které skončilo 4:4 a  zajímavé bylo  
i tím, že za odměnu nastoupila kompletní 
pětka dorostenců – Zd. Moudrý, P. Jirgl, 
Vl. Rálek, A. Hřebík a Vašek Vaněk (16).
V neděli 21. 1. 1964 dopoledne vyhráli do-
rostenci HP vs. Kbely 8:4, večer prohráli 
muži zápas se Škvorcem 3:6, i  s  mladou 
pěticí hráčů. Mráz ještě přituhl, a  tak se 
odehrálo ještě několik zápasů, vč. dorostu 
v  neděli 28. 2. 1964, HP – Kbely s  vítěz-
stvím 10:2, ale kdo tenkrát mohl tušit, že 
to bude poslední utkání na tomto kluzišti.
Mrazy se v sezóně 1965–1966 pro nastří-
kání ledu prakticky neobjevily. V  letech 
1966–67 pak odešel velmi početný zá-
klad hokejového mužstva na  vojenskou 
službu a oddíl přestal fakticky existovat.

45. sezóna HC Horní Počernice

Je to skoro neuvěřitelné, ale tým HC 
HORNÍ POČERNICE hraje tento nádher-
ný, pořádně drahý a v ČR velmi populární 
sport nepřerušovaně už víc jak 45 let!
Založení HCHP se datuje k  neděli 11. 3. 
1979, kdy jsem po  mrazivé zimě a  ryb-
níků plných hokejistů zaplatil ze svého  
2 hodiny ledové plochy na ZS v Poděbra-
dech. Nechal jsem vytisknout 100 ks po-
zvánek, které jsem vylepil a roznesl s Mi-
lošem Turnou po Počernicích. K velkému 
překvapení všech se dostavilo 52 kluků 
a mužů v plné výstroji!
Za  týden už 30 vybraných hráčů hrá-
lo v  Poděbradech proti sobě a  za  další 
týden pak už na  ZS Slávie nastoupil „A“ 
tým HCHP k prvnímu přátelskému zápa-
su s Armabetonem. Po dobré zkušenosti 
jsme si zajistili v  Edenu nedělní večerní 
termíny a soupeřů bylo plno. Naši hráči si 
všechno platili ze svého.

Poválečné ročníky 
kluků odstartovaly 
znovuzaložení ledního 
hokeje v Horních  
Počernicích
Začalo to na hokejovém turnaji základních škol okresu Praha-východ, hraném na ZS 
Štvanice v lednu 1961. Tam tým složený ze žáků 8. a 9. tříd ZŠ Chvaly vybojoval krás-
né 2. místo! Chlapci pod vedením učitele tělocviku Václava Křížka překvapili muž-
stva soupeřů, která měla ve svých týmech hráče z hokejových oddílů.

Žáci ZŠ Chvaly, kteří na turnaji škol vybojovali 2. místo
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Po  roce aktivní činnosti si nás vzal pod 
křídla TJ Sokol Horní Počernice a  přijal 
náš oddíl 29. 2. 1980 do svých řad. Z to-
hoto důvodu jsme se museli přihlásit 
do registrované soutěže, Pražského pře-
boru II. třídy složeného z menších klubů. 
Trenéra nám dělal Dr. Jiří Vlk, bývalý ře-
ditel ZŠ ve Chvalech a hráč Dukly Písek. 
Ledy a  bus nám platil Sokol, měli jsme 
pět svých řidičů.
V  ročníku 1985–86 jsme měli už dobře 
sehraný tým a bojovali jsme ve SH o po-
stup do Pražského přeboru ve finálovém 
utkání s Čimicemi. V utkání plném zvratů 
jsme vyhráli 8:6 a tím postoupili do Kraj-
ského přeboru! Pro mne samotného mělo 
utkání dvě stránky, jednak jsem vstřelil 
hattrick a  pak ve  2. třetině mne rychlá 
záchranka vezla na Bulovku s roztženým 
nosem a obočím.
V  Pražském přeboru nás „rybníkáře“ 
čekala úplně jiná kategorie mužstev – 
Bohemians, Hvězda, VŠ Technika aj., 
s  velkými financemi, a  hlavně v  sesta-
vách s  výbornými hráči se zkušeností  

z 1. a 2. ligy. Občas se nám podařilo uhrát 
remízu či slušný výsledek, ale nebylo to 
to pravé ořechové a navíc hrůza! Nebylo 
kam sestoupit, všechna příměstská muž-
stva totiž časem zanikla!
Největší zviditelnění měl náš oddíl LH, 
když byla mrazivá zima a my jsme stříka-
li led u svépravické Sokolovny. Bruslilo se 
do  22.00 hodin. Vašek Liška – předseda 
ZRTV, pouštěl hudbu a prodával čaj a mlsy. 
Byla radost se dívat na  bruslící děti, celé 
třídy a školy, ale i na dospělé. Všichni měli 
bezpečné bruslení uprostřed Počernic! 
Škoda, že už nejsou ladovské zimy.
Po sametové revoluci ústředí Sokola roz-
hodlo, že nebude podporovat finančně 
náročné sporty, a tak jsme byli z TJ Sokol 
HP v roce 1992 odejiti a po ukončení se-
zóny se odhlásili i z Pražského přeboru.
Přihlásili jsme se do Pražské ligy ledního 
hokeje, kde hrajeme od sezóny 1993/94 
dodnes. Soutěž je ideální, neboť je roz-
dělena do  výkonnostních skupin, kde 
vítězové postupují a  poslední sestupují. 
V lepších dobách měla PLLH 96 mužstev 

v  8 skupinách. HCHP hrálo první sezó-
nu 4. skupinu a vystoupalo postupně až 
do 2. skupiny. Jenže v sezóně 2009/2010 
přišla na  mužstvo krize, neboť několik 
hráčů ukončilo činnost, přišla zranění 
a na utkání docházelo pouze 8 až 10 hrá-
čů a hrozilo ukončení činnosti oddílu.
Na  přání mých bývalých spoluhráčů, 
a hlavně mého syna Petra v brance, jsem 
se z  důchodu vrátil jako trenér ke  své-
mu oddílu. Podařilo se nám tým rozšířit 
a zvýšit i kvalitu HCHP. Do mužstva jsme 
získali posily – bratry Laškovy (Jan – Uni-
versita USA, Jakub – Litvínov), M. Jiřík 
(Kometa Brno), Vl. Příbramský (Sparta), 
P. Vokoun (Kralupy) a kapitán J. Kočí (ex-
traliga junioři Slávie). V brance pak P. Jir-
gl ml., který se se svými stabilními výko-
ny dostal v  té době až do  repre ČR 35+ 
na turnajích.
Převzal jsem mužstvo na  48. místě 
v PLLH a za pět let, v sezóně 2014/2015 
jsme s mužstvem poskočili na  10. místo 
v Praze!
Za  to patří také poděkování všem hrá-
čům, kteří se na tomto úspěchu podíleli 
a nadále podílí a bez kterých by HCHP to-
lik let a nepřetržitě nemohl ani hrát:
J. Březina, J. Čibera, Jan Diviš „C“, J. Diviš 
ml., T.+J. Fietkovi, V. Horčák, J. Hozman, 
M. Kostelecký, Sl. Kovařík, B. Lisec, L. No-
votný, P. Novotný, Vl. Moudrý, J. Matyska, 
M. Ostrýt, Zd. Pospíšil, J. Požárek, R. Pru- 
senovský, J. Sladký, A. Turna, J. Tvrdík,  
J. Urich, P. Hrubant, J. Zahradníček.

Tradice stále pokračuje a již se chystáme 
na  46. sezónu. V  případě, že byste měli 
zájem rozšířit naše řady, kontaktujte 
kapitána Jaroslava Kočího, radního pro 
sport, a dostanete více informací.
Jaroslav_koci@pocernice.cz

Článek napsal Petr Jirgl st. n  
zakladatel HCHP 1979

V současné době vede úspěšně hokejový tým Jiří Matyska, náš odchovanec od dorosteneckého věku. Hráči si stále hradí ze svého 
vysoké náklady HC a to již od roku 1993, kdy jsme odešli ze Sokola 

Tým HC Sokol Horní Počernice, který postoupil do Pražského přeboru
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Základní škola,  
Praha 9 – Horní Počernice,  
Stoliňská 823

Ředitel: PhDr. Martin Březina
Telefon: 281 921 127 (ředitelna, kancelář 
školy), 281 923 696 (jídelna)
E-mail: zs.stolinska@volny.cz
Web: www.zschvaly.cz

Kolik žáků navštěvuje vaši školu?
470 žáků a 14 dětí z přípravné třídy.

Jaké speciální programy nebo zaměření 
vaše škola nabízí (např. sportovní třídy, 
hudební výchova, cizí jazyky)?
Naše škola nenabízí žádné speciální pro-
gramy, snažíme se o  zvládnutí kurikula 
učiva tak, aby pro žáky bylo dostatečně 
procvičené a následně uplatnitelné v re-
álném životě. Možná stojí za zmínku, že 
v  rámci komunikačních technologií učí-
me naše žáky psát všemi prsty, a tak jim 
umožnit plnohodnotnou práci s PC. 

Jaké moderní vybavení a technologie jsou 
k dispozici ve vašich učebnách?
Snažíme se, aby naši žáci měli vždy to 
nejmodernější vybavení pro výuku, pra-
videlně vybavujeme školu dle vývoje 
technologií. Klíčová je samozřejmě robo-
tika a vše, co s ní souvisí, avšak nezapo-
mínáme na  experimentální sady na  vý-
uku přírodovědných předmětů, výukový 
software pro žáky se speciálními vzdělá-
vacími potřebami i pro nadané žáky. Při 
výběru pomůcek se snažíme, aby daná 
pomůcka umožňovala práci žáka se za-
pojením maxima smyslů.  

Máte k dispozici speciální prostory jako 
laboratoře, tělocvičny, hudební učebny 
apod.?

Škola disponuje moderní přírodovědnou 
učebnou, kde nechybí moderní PC, expe-
rimentální sady, mikroskopy aj. V oblas-
ti sportovního vyžití máme tělocvičnu, 
sportovní hřiště, dopravní hřiště i  spor-
tovní víceúčelové hřiště umožňující inline 
jízdu na bruslích či koloběžkách.  

Jaké mimoškolní aktivity a kroužky nabí-
zíte svým žákům?
Každoročně nabízíme okolo 24 krouž-
ků ve spolupráci s DDM Praha 8 i Praha 
20, avšak i  kroužky našich dlouholetých 
partnerů. V  rámci mimoškolních aktivit 
naši žáci mají možnost účasti na výletech 
a exkurzích, kde vše stavíme na prvcích 
zážitkové pedagogiky. Soustředíme se 
zejména na Jizerské hory a okolí Davle. 

Pořádáte nějaké speciální akce, výlety 
nebo výměnné pobyty pro žáky?
Již několik let pořádáme pro podporu 
výuky cizích jazyků pravidelné zájez-
dy do Anglie, Skotska, Irska, Drážďan aj. 
V  průběhu školního roku nabízíme po-
znávací zájezdy po  ČR pro celé rodiny, 
abychom žáka i  s  jeho zázemím zapojili 
do  činnosti školy. V  uplynulém školním 
roce pořádala naše školská rada 1. škol-
ní chvalský ples, který měl neočekávaný 
úspěch. 

Jaké programy máte na podporu žáků se 
speciálními vzdělávacími potřebami?
Žákům nabízíme vysoce fundovanou od-
bornou pomoc v rámci školy i ve spolu-
práci se školskými poradenskými zaříze-
ními, realizujeme pro ně doučování, jejich 
zákonní zástupci mají možnost konzul-
tace se Školním poradenským zaříze-
ním i  vedením školy. Pro potřebné žáky 
realizuje speciální pedagog nápravy pro 
překonání výukových obtíží.

Nabízíte nějaké 
poradenské služby 
(např. školního 
psychologa, kariér-
ního poradce)? 
Naše školní pora-
denské pracoviště 
zahrnuje činnost 
výchovného po-
radce, kariérního 
poradce, metodika 
prevence i  speciál-

ního pedagoga. Náš nastavený systém byl 
velmi pozitivně hodnocen při činnosti ČŠI. 

Jakých úspěchů dosáhli vaši žáci nebo 
škola v posledních letech? 
Naši žáci každoročně získávají řadu 
ocenění v  soutěžích i  olympiádách, jak 
v oblasti vědomostní, tak i sportovní. Zá 
úspěch týmu pedagogů i celé školy určitě 
lze považovat hodnocení ČŠI, které pro-
běhlo v červnu roku 2024.

Jaké jsou vaše plány nebo cíle do bu-
doucna (např. rozšíření školy, nové 
programy)?
Minimálně udržet současnou úroveň 
vzdělávání na naší škole, podporovat in-
dividualitu každého žáka natolik, aby byl 
využit celý jeho potenciál a tak ve škole 
získal maximum z  nabídnutého kuriku-
la. Propracovat systém výuky natolik, 
abychom nadále podporovali projekto-
vou výuku, která bude stavět i na rozvoji 
měkkých dovedností našich žáků.  Tradi-
ce školy je pro nás závazkem, vždyť vý-
uka u nás je od roku 1787.

Co považujete za největší přednosti vaší 
školy?
Sehraný zkušený pedagogický tým, kte-
rému na žácích záleží, dokonalou znalost 
každého žáka i jeho rodinného prostředí 
a  samozřejmě i  úroveň dosažení klíčo-
vých kompetencí u našich žáků. 

ŠKOLA EU PRAHA,  
střední odborná škola  
a gymnázium

Ředitel: PhDr. Roman Liška, Ph.D.
Telefon: 281 012 711
E-mail: skola@skolaeupraha.cz
Web: www.skolaeupraha.cz

Kolik žáků navštěvuje vaši školu?
Naši školu v současné době navštěvuje té-
měř 900 žáků.

Jaké speciální programy nebo zaměření 
vaše škola nabízí (např. sportovní třídy, 
hudební výchova, cizí jazyky)?
Jsme střední odborná škola a gymnázium. 
V  rámci odborného vzdělávání nabízíme 
žákům obory: diplomatické služby, prá-
vo, personální management, bankovnictví 
a mediální komunikace a nově také gym-
názium.

Jaké moderní vybavení a technologie jsou 
k dispozici ve vašich učebnách? 
Všechny učebny jsou vybaveny PC a da-
taprojektorem, část tříd disponuje inter-

Školy v Horních  
Počernicích (2)
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aktivní tabulí, žákům jsou k dispozici mo-
bilní učebny s  iPady, notebooky, sadami 
robotů a  jako první v  České republice 
máme pro výuku fyziky, chemie a biolo-
gie špičkově vybavenou STEM laboratoř. 
Všechny prostory školy jsou pokryty vý-
konnou Wi-Fi sítí, část učeben je klima-
tizovaná.

Máte k dispozici speciální prostory jako 
laboratoře, tělocvičny, hudební učebny 
apod.? 
Součástí školy je tělocvična a školní hřiště 
a žáci mohou nejen během výuky využívat 
také posilovnu. V domově mládeže je dále 
k  dispozici knihovna a  wellness. Besedy 
s významnými hosty, ale i další akce pro-
bíhají v konferenčním sále s kapacitou cca 
250 míst. Zejména žáci oboru mediální ko-
munikace využívají naše filmové a zvukové 
studio.

Jaké mimoškolní aktivity a kroužky nabízí-
te svým žákům? 
Každoročně žákům nabízíme členství 
v Klubu mladého diváka a návštěvy divadel 
v rámci projektu Se studenty do Národní-
ho, žáci se mohou zapojit do seberozvojo-
vého programu DoFe. V domově mládeže 
se mohou žáci zúčastnit mnoha různých 
aktivit, mimo jiné keramiky, relaxačního 
cvičení, hraní deskových her nebo ručních 
prací.

Pořádáte nějaké speciální akce, výlety 
nebo výměnné pobyty pro žáky? 
V  každém školním roce žákům nabízíme 
několik poznávacích zahraničních zájezdů, 
například do  USA, Francie, Velké Británie, 
Polska, Beneluxu, Švýcarska a dalších ze-
jména evropských států. Všichni naši žáci 
se mohou zapojit do různých mezinárod-
ních projektů ve spolupráci s našimi zahra-
ničními partnery, ve třetím ročníku mohou 
v  rámci povinných praxí s  programem 
Erasmus+ vyjet na měsíční nebo čtrnácti-

týdenní zahraniční stáž do Francie, Španěl-
ska, Německa, Belgie a na Maltu.

Jaké programy máte na podporu žáků se 
speciálními vzdělávacími potřebami? 
Žákům se SVP poskytujeme individuální 
podpůrná opatření, případně individuální 
vzdělávací plány nebo možnost rozložení 
ročníku.

Nabízíte nějaké poradenské služby (např. 
školního psychologa, kariérního poradce)?
Jedinečný tým školního poradenského 
pracoviště nabízí žákům podporu pro-
střednictvím školního psychologa, dvou 
výchovných poradkyň, dvou metodiček 
prevence, certifikovaných terapeutů a uni-
kátně také školní psychiatričky. 

Jakých úspěchů dosáhli vaši žáci nebo 
škola v posledních letech?
Naši žáci jsou úspěšní v ekonomické, účetní 
a v jazykových olympiádách, často postu-
pují do  celostátních kol. Pravidelně také 
soutěžíme v  Prezentiádě, Robosoutěži 
na  ČVUT, fotografické soutěži Photobase 
a  dle nabídky i  v  nejrůznějších filmových 
soutěžích. Každoročně se účastníme Po-
háru pražských středních škol, který zahr-
nuje celou řadu sportů.

Jaké jsou vaše plány nebo cíle do budoucna 
(např. rozšíření školy, nové programy)? 
Škola se postupně stává zcela bezbarié-
rovou institucí, od  školního roku 2024/25 
jsme nově otevřeli třídu gymnázia. Naší 
prioritou je kvalitní výuka v nadstandard-
ním prostředí a přátelské atmosféře. 

Co považujete za největší přednosti vaší 
školy? 
Výjimečné je podpůrné klima školy, zapo-
jení do  evropských projektů, spolupráce 
s  partnery, podnětné prostředí, mate-
riálně technické podmínky a  příležitosti 
k  rozvoji žáků v  nejrůznějších oblastech. 
Naši žáci dosahují výborných vzděláva-
cích výsledků při studiu i  u  maturitních 
zkoušek. Úspěšní jsou i v přijímacím řízení 
na  vysoké školy. Vynikáme i  v  množství 
zahraničních aktivit. 

ETS – Vyšší odborná škola  
teologická a sociální

Ředitel:  Ing. Miloš Poborský
Telefon: 281 927 133
E-mail: info@etspraha.cz
Web: www.etspraha.cz

Kolik žáků navštěvuje vaši školu?
V  roce 2023/24 navštěvovalo ETS 40 

studentů v akreditovaných vzdělávacích 
programech (denní + kombinované). ETS 
nabízí i  kurzy celoživotního vzdělávání 
a  neakreditované studium, kterých se 
účastnilo celkem 85 studentů.  

Jaké speciální programy nebo zaměření 
vaše škola nabízí (např. sportovní třídy, 
hudební výchovu, cizí jazyky)?
ETS nabízí následující vzdělávací progra-
my ve  studiu tří oborů. Principy všech 
oborů se vztahují k  profilu absolven-
ta: Sociální práce – učí hledat a  nabízet 
prostor pro změnu, Teologie – učí obje-
vovat Bibli ze všech stran pro sebe i dru-
hé, Pastorace – učí integraci biblického 
poradenství a  psychologie. Všechny tři 
obory spojuje jeden cíl: připravit studen-
ta na práci s člověkem. Nedílnou součástí 
výuky je povinná odborná praxe v rámci 
daných profesí. Standardní součástí vý- 
uky je angličtina.

Jaké moderní vybavení a technologie jsou 
k dispozici ve vašich učebnách?
ETS je vzdělávací institucí, která se za-
měřuje nejen na  naplnění akreditač-
ních podmínek vzdělávacích programů 
v  naplnění profesních požadavků, ale je 
i  vzdělavatelem, který se snaží nepro-
marnit vize komunitního vzdělávání. ETS 
je v  procesu implementace moderních 
prvků vzdělávání s ambicí být blíž svým 
studentům. Možnost studovat online pri-
márně zavádíme zejména pro studenty 
kombinovaného studia, kteří jsou v  za-
hraničí nebo studují při zaměstnání. Na-
bízíme kurzy celoživotního vzdělávání, 
na které se hlásí studenti z celé republi-
ky. Přesto, s ohledem na obsah studijních 
oborů vytváříme podmínky pro budování 
vztahů a  participativní přístup ve  vzta-
zích. Učíme to, čím musí být vybaven 
absolvent ETS: jeho fungování ve  vzta-
zích s lidmi. Dále je k dispozici standardní 
vybavení pro práci studentů: datová síť  
1 GB a Wi-FI v celé budově, kopírka, ske-
ner, přístroj na  vázání kroužkové vazby 
a několik počítačů.

Máte k dispozici speciální prostory jako 
laboratoře, tělocvičny, hudební učebny 
apod.?
ETS nabízí studentům i veřejnosti knihov-
nu o  rozsahu cca 20 tis. svazků v  tomto 
jazykovém rozložení: 30 % čeština, 35 % 
angličtina, 35 % němčina. Dále přístup 
do národní digitální knihovny. ETS využívá 
své nahrávací studio. Škola dále disponuje 
dvěma byty pro mimopražské studenty.

Jaké mimoškolní aktivity a kroužky nabí-
zíte svým žákům?
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Jsme vyšší odborná škola, terciární vzdělá-
vání. Naši studenti už si volný čas organizují 
sami. Přesto nabízíme aktivity, které mají 
kontext se studijními obory, např. účast 
studentů Sociální práce na odborných kon-
ferencích, v  diskusních fórech a  možnos-
tech potkávání se s  kolegyněmi a  kolegy 
sociálními pracovníky. Jednou z  takových 
aktivit je pravidelné pořádání odborných 
seminářů, konferencí pod společným ná-
zvem: Výzvy v  sociální práci. Posledním 
realizovatelným odborným semináře bylo 
téma týkající se bezpečí sociálních pracov-
níků v kontextu výkonu povolání. Akce byla 
realizována v březnu 2024. ETS nabízí také 
široký výběr kurzů pro veřejnost, zamě-
řený například na  psychologii, osobnostní 
rozvoj, leadership a práci v církvi. 

Pořádáte nějaké speciální akce, výlety 
nebo výměnné pobyty pro žáky?
Aktivity ETS naplňují podmínky studij-
ních cílů, jak studentů, tak i  zaměst-
nanců. Letos jsme zorganizovali týdenní 
poznávací zájezd do Izraele. Spolupracu-
jeme např. s biblickou školou v dánském 
Mariageru, kam už druhý rok vysíláme 4 
až 5 zájemců.

Jaké programy máte na podporu žáků se 
speciálními vzdělávacími potřebami?
Jako všechny vzdělávací instituce 
na území ČR vytvářet podmínky pro stu-
denty se speciálními vzdělávacími po-
třeby. Individuální vzdělávací plány jsou 
tedy v  režimu speciálního vzdělávání 
podle platných legislativních norem. 

Nabízíte nějaké poradenské služby (např. 
školního psychologa, kariérního poradce)?
ETS je komunitní školou, a proto nabízíme 
studentům ETS Školní pastorační porad-
nu. Zároveň i v rámci některých předmětů 
mají pedagogové ETS aprobaci posky-
tovat např. krizovou intervenci, odborné 
poradenství apod. Vše samozřejmě v kon-
textu příslušných etických norem. 

Jakých úspěchů dosáhli vaši žáci nebo 
škola v posledních letech?

ETS dbá na  své 
dobré jméno, 
a  proto vytváří 
prostor i  pro své 
studenty a  absol-
venty. Naplňuje 
podmínky „Alma 
mater”. Zajímá nás 
další profesní roz-
voj absolventů, ale 
i  pedagogů. Kaž-
dá dobrá zpráva 
od  nich je pro nás 

důležitým ukazatelem, že se škole pozi-
tivně vrací to, co investuje do vztahů se 
studenty i pedagogy v průběhu studia.

Jaké jsou vaše plány nebo cíle do bu-
doucna (např. rozšíření školy, nové 
programy)?
ETS je vzdělávací institucí, která aktu-
álně soustředí pozornost na  podporu 
a  rozvoj vzdělávacího oboru Sociální 
práce. Společnost má tendence vytvá-
řet rovné podmínky pro své občany, 
na  stranu druhou vytváří podporující 
a ochranné systémy pro ty, kdo se ne-
umí nebo nemohou o sebe postarat tak, 
jak společnost očekává. Sociální práce je 
jednou z možností, jak pracovat se vzá-
jemnými očekáváními. ETS se proto roz-
hodla dané profesi otevřít dveře ještě 
více: získávat studenty do oboru Sociál-
ní práce. Proto zintenzivňuje kooperaci 
se sociálními partnery, a  to primárně 
v  oblasti Horní Počernice. Chceme, aby 
se o ETS mluvilo. Je zřejmé, že ETS má 
co nabídnout. 

Co považujete za největší přednosti vaší 
školy?
Přednosti? Že je ETS tady! 

Základní umělecká škola 

Ředitel: Libor Zíka
Telefon: 281 925 304
E-mail: zus.hp@seznam.cz
Web: www.zus-hp.cz

Kolik žáků navště-
vuje vaši školu?
Základní umělec-
kou školu navště-
vuje celkem 1 080 
žáků. Vzdělává je 
60 kvalifikova-
ných pedagogů 
v  hudebním, vý-
tvarném a  literár-
ně dramatickém 
oboru.

Jaké speciální programy nebo zaměření 
vaše škola nabízí?
V  hudebním oboru je možné studovat 
hru na klavír, el. klávesové nástroje, hou-
sle, violu, violoncello, zobcovou flétnu, 
příčnou flétnu, hoboj, klarinet, fagot, sa-
xofon, trubku, lesní roh, baryton, tubu, 
trombon, akordeon, kytaru, el. a basovou 
kytaru, bicí nástroje, sólový a  sborový 
zpěv. Součástí povinné výuky v  hudeb-
ním oboru je od 1. do 5. ročníku hudební 
nauka. Dalšími předměty jsou komorní 
hra, souborová a orchestrální hra.
Ve  škole působí řada sborů a  souborů. 
Stálými jsou pěvecké sbory Malíček a Pa-
leček, Lísteček a Lístek, komorní pěvecké 
soubory Cantabile a Mozaika, smyčcový 
orchestr, Big Band, Dechový orchestr 
a rocková skupina.
Výtvarný obor poskytuje žákům osvoje-
ní základů výtvarných technik – malba, 
kresba, grafika, modelování, dekorativ-
ní činnosti, keramika a  dalších různých 
forem prostorové, objektové a  akční 
tvorby. Studium rozvíjí výtvarné cítění 
a myšlení žáků tak, aby každý žák podle 
svých schopností získával hlubší náhled 
na okolní svět a na sebe sama a dokázal 
ho výtvarně vyjádřit. 
Základem výuky a  prostředkem výcho-
vy v  literárně dramatickém oboru jsou 
tvořivé činnosti dramatické (pohybo-
vé, mluvní), přednesové, slovesné a  hra 
s  loutkou. Literárně dramatický obor 
rozvíjí specificky dramatickou muzičnost 
dětí, mládeže i  dospělých, tj. schopnost 
vnímat a  tvořivě zobrazit v  čase lidské 
chování a jednání. 
Dramatická výchova je významným ná-
strojem rozvoje některých složek socia- 
bility žáků (schopnost kolektivně cí-
tit, řešit obtížné sociální situace apod.) 
a  taktéž nástrojem rozvoje uměleckých 
vloh k divadelní a slovesné činnosti. 

Jaké jsou vaše plány nebo cíle do bu-
doucna?
Hlavním cílem školy je podchytit a  dále 
rozvíjet talent žáků od  předškolního věku 
až po  dospělé a  odborně je vzdělávat, 
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případně připravovat k  dalšímu studiu 
na středních školách uměleckého zaměře-
ní, konzervatořích nebo vysokých školách 
uměleckého, popř. pedagogického zamě-
ření. Škole stále chybí větší a  odpovídají-
cí prostory pro výuku uměleckých oborů. 
Stále velice chybí koncertní sál, velké učeb-
ny pro orchestry a  pěvecké sbory a  také 
učebny pro výuku hry na bicí nástroje.

Pořádáte nějaké speciální akce, výlety 
nebo výměnné pobyty pro žáky?
Přesto, že škola nedisponuje odpovídají-
cím koncertním sálem, organizuje mnoho 
veřejných vystoupení, koncertů a  výstav 
v  pronajatých sálech. Škola podporuje 
své žáky půjčováním hudebních nástrojů, 
notového materiálu, poskytuje materiál- 
ně technické zázemí, organizuje různá 
vystoupení a výstavy, zajišťuje a podpo-
ruje jejich účast na soutěžích, festivalech 
a přehlídkách v ČR i v zahraničí, nabízí žá-
kům kvalifikovanou a profesionální výuku 
ve všech oborech, podporuje jejich sebe-
důvěru a  optimistickým hodnocením je 
vede k úspěchům. Pořádáním žákovských 
a učitelských koncertů, výchovných kon-
certů, výstav, festivalů a  dalších spole-
čenských akcí a vystoupení škola zajišťuje 
a podává informace veřejnosti o poskyto-
vaném studiu a jeho kvalitě.

Co považujete za největší přednosti vaší 
školy?
Žáci ZUŠ se každý rok účastní různých 
soutěží a  přehlídek, včetně mezinárod-
ních a získávají často nejvyšší ocenění.

Fakultní základní škola,  
Praha 9 – Horní Počernice,  
Chodovická 2250 
(třídy s rozšířenou výukou tělesné vý-
chovy – atletika, fotbal)
 
Ředitel: PhDr. Pavel Wild
Telefon: 281 922 171 (kancelář školy),  
281 925 992 (jídelna)
E-mail: fzs.chodovicka@centrum.cz
Web: www.fzschodovicka.cz

Kolik žáků navštěvuje vaši školu?
Naši školu navštěvuje ke  dni 2. 9. 2024 
celkem 529 žáků a žákyň.

Jaké speciální programy nebo zaměření 
vaše škola nabízí (např. sportovní třídy, 
hudební výchova, cizí jazyky)?
Naše škola je sportovně zaměřená, od   
6. do  9. ročníku máme vždy v  každém 
ročníku jednu třídu s  rozšířenou výukou 
TV. Od  4. ročníku vyučujeme děti infor-
matiku, od 1. ročníku vyučujeme v rámci 

cizího jazyka anglický jazyk, od   
8. ročníku další cizí jazyk. Pro 
9. ročníky nabízíme programy 
pro přípravu na  střední školy. 
Neopomíjíme ani téma finanční 
gramotnosti, ekologie, organizu-
jeme každý rok tematicky zamě-
řené projektové dny.

Jaké moderní vybavení a tech-
nologie jsou k dispozici ve vašich 
učebnách?
Poslední roky jsme se na technické 
vybavení školy zaměřili, školu vy-
bavili nejmodernější technikou, i v běžných 
hodinách využíváme Ipady, chromebooky, 
ve  třídách máme interaktivní tabule, dále 
využíváme Blue-boty – především s  těmi 
nejmenšími, Microbity s  dětmi staršími, 
často programujeme od  nejnižších roční-
ků a zařazujeme do výuky práci s umělou 
inteligencí. Pravidelně se účastníme všech 
možných celostátních soutěží (např. iBobr, 
IT-slot apod.), také dbáme na prevenci (pře-
devším kyberšikany) a jsme jedním z patro-
nů projektu Kraje pro bezpečný internet.

Máte k dispozici speciální prostory jako 
laboratoře, tělocvičny, hudební učebny 
apod.?
Jsme škola s  rozšířenou výukou tělesné 
výchovy a  sportu, zakládáme si na  tom, 
aby měly děti co nejlepší podmínky a mo-
derní vybavení. Kromě vlastních tělocvičen 
a  gymnastického sálu využíváme velké 
sportovní hřiště přímo v areálu školy a nově 
máme ve  správě novou sportovní halu. 
K  laboratorním účelům nám slouží nová, 
moderně vybavená multifunkční učebna. 
Součástí školy je i jazyková učebna.

Jaké mimoškolní aktivity a kroužky nabí-
zíte svým žákům?
Naše škola spolupracuje s  externím do-
davatelem sportovních i  dalších volno-
časových aktivit. Dále pořádáme pro děti 
sportovní turnaje, tématické dny, spor-
tovní akce, šachové a piškvorkové turnaje, 
exkurze, výstavy, navštěvujeme galerie 
a jiná zajímavá místa.

Pořádáte nějaké speciální akce, výlety 
nebo výměnné pobyty pro žáky?
Každý rok vyjíždíme s dětmi do zahrani-
čí i několikrát do roka. Za poslední roky 
jsme navštívili různá zajímavá místa 
v  Německu, ale i  v  Holandsku, Švýcar-
sku, Polsku, Dánsku a  Rakousku. Le-
tos se s  dětmi chystáme po  delší době 
do  Londýna a  Beneluxu. Dále pro děti 
organizujeme adaptační kurzy, ozdrav-
né pobyty a různé, i několikadenní výle-
ty a exkurze.

Jaké programy máte na podporu žáků se 
speciálními vzdělávacími potřebami?
Naše škola nabízí podporu jak metodika 
prevence, tak výchovné poradkyně, ale 
i spolupráci s externími odborníky (školní 
psycholog, speciální pedagog). Zaměřuje-
me se na to, aby měli žáci se speciálními 
potřebami vlídný a  vstřícný přístup, po-
skytujeme různá podpůrná opatření. S tím 
nám velmi pomáhají naši asistenti, kteří 
našim dětem poskytují potřebnou pomoc 
a  oporu. Dále nabízíme podporu dětem, 
které k nám poslední roky přišly z Ukraji-
ny, a to ve formě výuky češtiny pro cizince 
a  možnost využití koordinátora pro tyto 
potřeby jak pro děti, tak pro rodiče.

Nabízíte nějaké poradenské služby (např. 
školního psychologa, kariérního poradce)?
Jak jsme již zmínili, nabízíme podporu me-
todika prevence, kariérního a výchovného 
poradce a externí spolupráci s dalšími od-
borníky.

Jakých úspěchů dosáhli vaši žáci nebo 
škola v posledních letech?
Naše škola je velmi úspěšná především 
ve  dvou odvětvích, a  to je především 
sport a informatika, a to celorepublikově. 
Občas vyhrajeme i  nějaké kulturní sou-
těže a pravidelně se účastníme různých 
vědomostních olympiád. Je třeba zmínit 
i velmi dobré výsledky našich absolventů 
v přijímacích řízeních na střední školy.      

Jaké jsou vaše plány nebo cíle do bu-
doucna (např. rozšíření školy, nové 
programy)?
Koncepce rozvoje školy akcentuje spolu-
práci s rodiči a veřejností v obci, posilování 
pozitivního klimatu školy zkvalitňováním 
vztahů na všech úrovních (žák–žák, peda-
gog–žák, pedagog–pedagog, rodič–pe-
dagog). Základním rysem této koncepce 
je otevřenost školy a její inovativnost. 

Co považujete za největší přednosti vaší 
školy?
Bezpochyby klima školy, přátelské pro-
středí a vlídný přístup k dětem.
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Jistě se sluší připomenout nejstarší vlast-
níky těchto nemovitostí, zejména z  ob-
dobí 12.–14. století. Tady máme pamětí 
pochopitelně jen velmi málo, museli by-
chom vyhledat historická fakta z tehdej-
ších kronik. Ale jelikož chceme připome-
nout spíše časy a rody, které opatrovaly 
svá sídla, dvorce a statky v dobách, které 
ještě někteří členové pamatují nebo ale-
spoň jejich vnuci a  pravnuci, tedy z  dob 
minulých dvou století, budeme věnovat 

těm nejstarším dobám jen stručné infor-
mace a údaje.        

K  nemovitostem v  čase prvních stale-
tí druhého tisíciletí se dostávali bohatí 
pražští měšťané, kteří dokázali ocenit 
nevelkou vzdálenost našich obcí od staré 
Prahy, poměrně výhodné podmínky k na-
bytí polností i statků a konec konců i jejich 
dobrou úrodnost a tedy i výnosnost. Tak 
se například v  roce 1322 dostal ke  své-
mu jmění v  Čertousích pražský měšťan 
Seiboth z  Benešova, později taktéž pan 
Jakoubek ze Stříbra, český kazatel, uni-
verzitní mistr a spisovatel, ale především 
blízký přítel Jana Husa. Dalšími vlastníky 
dvorů a statků s polnostmi na našem úze-
mí se stali i Eustachius Bettengel z Neu-
enperka nebo Daniel Kapr z  Kaprštejna. 
Jinou cestou k nabytí nemovitostí, např. 
ve Chvalech, bylo pořízení statků do na-
dačního majetku Univerzity Karlovy, 

o což se za vlády císaře Karla IV. zaslou-
žil zejména tehdejší pražský arcibiskup 
Arnošt z  Pardubic. Podobně se vyvíjely 
vlastnické vztahy v  Čertousích, kde se 
základem panského jmění stal například 
Dvůr Maškovský.

Ale postupme dále v čase a zastavme se 
až ve století devatenáctém i později, kdy 
se majetkové vztahy v našich obcích za-
čaly měnit zcela zásadním způsobem. Už 

to nebyly jen cír-
kevní či univerzit-
ní majetky, statky 
a rozsáhlé polnosti 
se staly majet-
kem významných 
rodů s  původem 
v  našich obcích 
– Horních Počer-
nicích a  Čertou-
sích, Svépravicích, 
Chvalech i  Xa-
verově. A  přesto, 
že v  blízkém okolí 
v  Libni a  Vysoča-
nech se rozjížděla 
velká průmyslová 

výroba a nabídka pracovních příležitos-
tí měnila svoji strukturu, na polích bylo 
stále co dělat a  ochotných pracovníků 
v zemědělství bylo také dost.

Přikročme tedy konečně k  vyjmenování 
těch nejznámějších rodů, které na  úze-
mí našich obcí úspěšně hospodařily. 
V  Horních Počernicích a  Čertousích to 
byli statkáři Horáček, Uzel, Beneš, Leo-
pold Wunsch Zdeborský, Anna, hraběnka 
z  Moraviglia, Karel Ferdinandi, Franti-
šek Vítězslav Veselý, Josef a  Františka 
Stárovi (ti zakoupili svůj majetek v  roce 
1906 právě od F. V. Veselého), Slavoj Nolč 
(vynikající zemědělský odborník) i  dal-
ší, ve  Chvalech rodiny Mayerů, Nováků 
a  statkář Antonín Doležal, ve  Svépra-
vicích Antonín Němeček a  na  Xavero-
vě rod Špačků se zakladatelem později 
velmi úspěšného chovu koní Václavem 
Špačkem.

Dříve než přikročím k  uvádění historic-
kých událostí těchto zemědělských rodů, 
dovolte pár osobních poznámek:
- Usilovně jsem v kronikách hledal všech-

ny poznámky a fakta o shora uvedených 
rodech. Nemohu však vyloučit, že jsem 
mohl další rodiny statkářů a zemědělců 
onoho období přehlédnout či opome-
nout. Určitě jsem to neudělal úmyslně, 
proto prosím všechny pamětníky nebo 
i rodinné příslušníky, potomky význam-
ných rodů, aby mi tuto historii o případ-
ná nová fakta pomohli doplnit.

- Seriál, který v  tomto čísle HPZ právě 
začínám, neshromažďuji jen pro pře-

čtení v našem měsíčníku. Mým zájmem 
je shromáždění co největšího objemu 
informací o těchto rodech, které se ne-
sporně zasloužily o rozvoj našich obcí, 
třeba i s cílem někdy vydat souhrnnou 
publikaci na toto téma.

- Řada vyjmenovaných rodin, jednot-
livců, statkářů kromě svého živobytí 
věnovala svůj čas dobrovolné práci při 
správě obcí na našem území. Mnozí se 
pro svoji úspěšnost v  podnikání sta-
li starosty svých obcí, řada z nich byla 
radními atd. Za  všechno dobro, které 
pro své obce v historii udělali, je čekal 
po  únoru 1948 smutný úděl – jejich 
majetek jim byl znárodněn a  na  dal-
ší desetiletí proměněn ve  státní nebo 
družstevní fond zemědělské výroby 
na našem území. 

Z historie slavných 
rodů našich obcí 
Vážení čtenáři,
už několik měsíců, kdy přemýšlím nad vhodnými tématy do rubriky „Zpětné zrcát-
ko“, se mně v mysli vynořuje jakási potřeba ozřejmit, podrobněji popsat historii na-
šich nejznámějších rodů, které úspěšně obdělávaly rozsáhlé polnosti a spravovaly 
dvory a velkostatky v našich obcích – Chvalech, Svépravicích, Xaverově, Horních 
Počernicích a Čertousích.

(1. část)

Celkový pohled na dnešní Křovinovo nám. - vpravo bývalý Uzlův statek, 
v pozadí Nolčova vila

Slavnost odhalení pomníku padlým v 1. světové 
válce – na dnešním Křovinově náměstí – pro-
mlouvá starosta Horáček, v pozadí Uzlův statek

Legitimace okresního mysliveckého spolku Pra-
ha - Střed, člena spolku Antonína Uzla, rolníka  
z Horních Počernic, vystavená 26. 3. 1947
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- Jsem rád, že někteří z nich nebo jejich 
děti, vnuci či pravnuci se dočkali spra-
vedlivé nápravy vlastnických vztahů, 

oprávněných restitucí a navrácení ma-
jetku k jeho svobodnému užívání.                   

Dále vybírám ze zápisů v obecní kronice 
Počernic Hořejších a Čertous o některých 
událostech týkajících se rodiny statkářů 
Uzlových na konci 19. století:
- K protokolárnímu zápisu výroční zprá-

vy hospodářské Národní školy v  Hor-
ních Počernicích za  rok 1863 – zápis 
podepisuje Josef Uzel, představený 
coby předseda místní školní rady, dne 
25. července 1864.

- Statkář Josef Uzel je předsedou místní 
školní rady v letech 1876 až 1879.

- Statkář Jan Uzel je předsedou místní 
školní rady v letech 1888 až 1903.

- Okresní školní rada v  Karlíně jedna-
la o  rozšíření školy v  Horních Počer-
nicích. Zprávu o  tom, že místní školní 
rada v Horních Počernicích požadavku 
okresní školní rady v  Karlíně vyhově-
la a  novou místnost vhodnou pro III. 
tř. zaopatřila, podávají dne 16. 1. 1888 
představitelé místní školní rady – před-
seda Antonín Horáček a  Josef Uzel, 
školní dohlížitel.

- V  roce 1892 na  doporučení okresní 
školní rady v Karlíně postavit v Horních 
Počernicích novou školní budovu vy-
brala místní školní rada tři vhodné po-
zemky pro novou stavbu, mj. pod b. č. 2  
pozemek p.  Jana Uzla, číslo parc. 58 
o výměře 1 jitra a 1 400 sáhů čtvereč-
ních. Na doporučení místní školní rady 
byl navržen k výběru pozemek p. Jana 
Pokorného. Slavná c. k. okresní školní 
rada výběr pozemku p. Jana Pokorného 
neuznala pro jeho nevýhodnost a  do-
poručila „bezpodmínečně“ schválit vý-
běr pozemku p. Jana Uzla. 

Dále cituji z kroniky Hořejších Počernic – 
str. 301: 
 „Za  nejvhodnější uznán byl místní 

školní radou pozemek p.  Jana Pokor-
ného a  byl plnomocníky místní školní 
rady pány Aloisem Blažkem a  Karlem 
Ferdinandim za  cenu 1 sáhu čtvereč-
ního 2 zl. předběžně zakoupen, ovšem 
s podmínkou, že jej slavná c. k. okresní 
školní rada za  stavební místo schválí. 
Avšak slavná c. k. okresní školní rada 
na základě dne 25. ledna 1893 odbýva-
né znalecké komise rozhodnutím svým 
zamítla pozemek p.  Jana Pokorné-
ho, jakož i dalším rozhodnutím ze dne  
22. července 1893 pro stavbu školy se 
nehodící, a to z důvodů následujících:
1. Že by škola stála bezprostředně 

u erární, velmi frekventované silnice 
na jedné a těsně vedle velkých stá-
jí hostince č. p.  70 na druhé straně 
a v blízkosti dvou hostinců. 

2. Že pozemek leží velice nízko 
pod niveau erární silnice, tak-
že by se musel značně navézti, 
což by vyžadovalo velkého ná-
kladu. Taktéž naprosto zamítla 
pozemek p.  Jakuba Boháčka. 
Naproti tomu schválila bez-
podmínečně pozemek p.  Jana 
Uzla a  vyslovila se, že i  poze-
mek p. Václava Krause za cenu  
1 zl. 40 kr. za  jeden sáh nově 
nabídnutý byl by až na některé 
závažné vady ku stavbě způso-
bilý. 

 Proti znaleckému dobrozdání této ko-
mise podali někteří páni námitky, žá-
dajíce, aby pro stavbu školy schválen 
byl pozemek p. Václava Krause a poze-
mek p.  Jana Uzla, čís. parc. 58 by byl 
z následujících důvodů zamítnut:
1. Že týž má velký svah a jest močálo-

vitý.
2. Že je blízko zapáchajícího rybníka 

a vůbec v nezdravém okolí jest, kdež 
ani pitné vody není.

3. Že mládež jdoucí ze školy bude moci 
ve vozové cestě k úrazu přijíti

4. Že jest oproti pozemku p.  Krause 
drahý. 

Naproti těmto námitkám podala většina 
členů místní školní rady a  většina ob-
čanstva z  obou obcí spojených platících 
více jak 2/3 daní ohražení, jimiž námit-
ky menšiny vyvráceny co naprosto ne-
pravé a nezdůvodněné. Slavná c. k. škol. 
rada ustanovila novou komisi, při níž 
páni znalci uznali námitky menšiny pro-
ti pozemku č. par. 58 většinou za  bez-
podstatné. Dokázáno zejména, že není 
pravdy, že je pozemek močálovitý, že je 
tento úplně suchý a  okolí není nikterak 
nezdravé. Ani rybník čertouský, jenž je 
značně vzdálen a  má řádný odtok, není 
škole nikterak na  závadu. Uznavši pak 

dříve vyslovené vady pozemku pana  
V. Krause, doporučila pro stavbu školy po-
zemek č. p. 58 pan Jana Uzla. Slavná c. k. 
škol. rada v tomto smyslu pozemek pana 
Jana Uzla schválila a povolila vůči tomuto 
rozhodnutí místní školní radě a obecnímu 
zastupitelstvu práva 14denního rekursu. 
Obecní zastupitelstvo a místní školní rada 
usnesly se většinou hlasů vzíti toto roz-
hodnutí se souhlasem na vědomí a rekur-
su proti němu nepodávati. Navíc uznala 
i  nevýhodu v  ceně pozemků, neboť při-
jde jeden sáh koupeného pozemku pana  
J. Uzla na 93 kr., kdežto pozemek p. Vác-
lava Krause stál by 1 zl. 40 kr.“
Pozemek pana Jana Uzla byl nakonec pro 
výstavbu nové školní budovy zakoupen 
definitivně dne 28. 5. 1894. Po schválení 

plánů a rozpočtů vyššími úřady školními 
usnesla se místní školní rada vypsat ve-
řejnou dražbu na stavbu pětitřídní budo-
vy. Ta byla postavena a  s  velkou slávou 
otevřena v roce 1895. 

K  události z  roku 1906 se píše v  obecní 
kronice: „K oslavnému průvodu tzv. pro-
sebného dne – průvod vyjde ze Chvalské-
ho kostela po císařské silnici a na čtyřech 
zastávkách vykonává modlitby a  litanie 
ku všem svatým a  úrodě zemské. Prv-
ní zastávka jest u  Chvalského hřbitova, 
druhá u cesty vedoucí k nádraží severo-
západní dráhy, třetí u  křížku při samém 
stavení pana Novotného, kupce ve  vsi 
a  čtvrté zastavení v  kapličce hornopo-
černické uprostřed návsi před rybníkem. 
Dosud zachoval se zvyk zpěvákům (uči-
telům) podávati po procesí malé občerst-
vení pivem a masitými jídly, zbytek to dří-
ve hlučného veselí, které podával statkář 
p. Jan Uzel z Horních Počernic.“

Tolik o vlivu a konání členů rodiny Uzlo-
vých pro vývoj Horních Počernic na pře-
lomu 19. a 20. století.

Ivan Liška n
kronikář

Pokračování v příštím čísle.

Slavnostní lidový průvod – foto z dvacátých let 
z místa odbočení z dnešního Náchodské ulice do 
ulice Bártlovy směrem k Čertouskému rybníku

Bývalý Uzlův statek na dnešním Křovinově náměstí - 
zbouraný na sklonku předlistopadového období
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Žáci 7., 8. a 9. ročníku ZŠ Bártlova zahájili hodiny tělesné výchovy návštěvnou Koupaliště Stírka v Praze-Kobylisích a užili si po-
slední letní teploty před tradičním ochlazením. 

Přivítali jsme zde všechny hosty – žáky 
současné, ty, kteří školu opustili teprve 
nedávno, ale i  ty dříve narozené, kteří 
zde znají každý kout. Program 
jsme měli pestrý. Při zahájení 
vystoupili žáci naší školy a  pod 
vedením paní učitelky Klícho-
vé zahráli na  zobcovou flétnu. 
Na  zahradě se pak děti mohly 
vyřádit při disciplínách, které 
pro ně připravily paní asistentky 
a vychovatelky školní družiny. Ti 
nejmladší si nemohli nechat ujít 
příležitost školu pořádně prolézt 
a  vše hrdě ukázat svým rodi-
čům, zatímco ti nejstarší si při-
šli zavzpomínat, vrátit se v čase 
a  v  kronikách vyhledat fotky 
sebe a  svých spolužáků z  dět-
ských let.  Mezi naše vzácné 
hosty patřili nejen pan starosta 
Petr Měšťan a  paní místosta-
rostka Hana Markulinec Morav-
cová, ale také pamětníci, kteří 

školu navštěvovali v  letech 1950–1954. 
Právě jejich stálá přízeň je pro nás nej-
větší poctou. 

Máme radost, když se k  nám vypraví 
celé rodiny, bývalé kolegyně, souse-
dé, party spolužáků či rodiče součas-
ných žáků. Chtěli bychom být rodinnou 
školou a  tato setkání nás utvrzují, že jí 
do velké míry skutečně jsme. Děkujeme 
všem, že jste přišli. Přijďte příště zas, 
rádi vás uvidíme!

Za ZŠ Spojenců:  
Magda Matulíková n

Na koupališti v Kobylisích

Setkání blízká i vzdálená
Jen tak se porozhlédnout, omrknout prostředí, slavnostně si připít anebo jít na jisto-
tu, že přeci jdeme tam, kde jsme skoro jako doma.  To vše bylo možné zažít dne 5. září 
na slavnosti, kterou naše škola pořádala při příležitosti 90. výročí svého otevření. 
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V  pondělí ráno jsme se sešli ve  Vyšším 
Brodě, kde jsme si vyzvedli potřebné 
vybavení – kánoe, pádla, vesty a  bare-
ly na  osobní věci. Po  krátké instruktáži 
jsme vyrazili na  vodu. První úsek cesty 
nás vedl k Rožmberku nad Vltavou. Pluli 
jsme klidným tempem, užívali si nádher-
né výhledy na okolní krajinu a učili se zá-
kladům vodáckých technik. V Rožmberku 
jsme si večer postavili stany a  užívali si 
příjemné večery u táboráku.
V  úterý ráno jsme pokračovali směrem 
k  Českému Krumlovu. Tento úsek byl 
o  něco náročnější, ale zároveň i  zajíma-
vější díky několika jezům a peřejím, kte-
ré jsme museli zdolat. Když jsme dorazili 
do  Českého Krumlova, uvítalo nás nád-
herné historické město s malebnými ulič-
kami a  úžasným zámkem. Přespali jsme 
v kempu Krumlov, který se nachází přímo 
u řeky a nabízí skvělé zázemí pro vodáky.
Ve  středu jsme se vydali na  další etapu 
naší cesty, která vedla do Zlaté Koruny. 

Tento úsek byl klidnější a kratší, což nám 
umožnilo se více kochat okolní přírodou 
a  relaxovat na  vodě. Ve  Zlaté Koruně 
jsme si prohlédli slavný klášter a odpole-
dne jsme strávili odpočinkem a přípravou 
na poslední den naší plavby. Kemp Zlatá 
Koruna nás překvapil svou pohostinností 
a pohodlím.
Poslední den naší cesty vedl ze Zlaté 
Koruny do  Boršova nad Vltavou. Tento 
úsek byl opět o  něco akčnější díky ně-
kolika peřejím a jezům. Po celém týdnu 
na vodě jsme již byli zkušenější a jistější 
v  manipulaci s  lodí. V  Boršově nad Vl-
tavou jsme se nakonec všichni šťastně 
setkali a zakončili náš kurz slavnostním 
obědem.
Vodácký kurz na  Vltavě nám přinesl 
nejen nezapomenutelné zážitky a nové 
dovednosti, ale také nás stmelil jako 
třídu. Krásná příroda, historická města 
a  adrenalinové zážitky na  vodě udělaly 
z  tohoto kurzu jednu z  nejlepších akcí, 

které jsme kdy společně zažili. Už teď se 
těšíme na další vodácké dobrodružství!
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Vodácký kurz na Vltavě
Na začátku června jsme se s naší třídou (letošní oktávou A) vydali na nezapomenutel-
ný vodácký kurz po řece Vltavě. Vyrazili jsme z Vyššího Brodu a naším cílem byl Bor-
šov nad Vltavou. Během čtyř dnů jsme se nejen ponořili do krásné jihočeské přírody, 
ale také jsme se zlepšili v našich vodáckých dovednostech a zažili spoustu legrace.

Adaptační kurz pod vlajkou  
ŠKOLAEUPRAHA

Začátek školního roku byl u nás provázen 
několika novinkami. Od 1. září jsme změ-
nili název na  ŠKOLA EU PRAHA, střední 
odborná škola a  gymnázium. Právě his-
toricky první třída žáků gymnázia je dal-
ší novinkou. A  do  třetice – na  adaptač-
ní kurz jsme vyjeli ve  dvou turnusech 
na nové místo do hotelu Kořínek v Jizer-
ských horách.
Nové prostředí přineslo i některé změny 
v programu, osvědčené aktivity však zů-
staly. Prváci měli příležitost poznat blíže 
vedení školy, setkat se s  členy školního 
poradenského pracoviště – psychologem, 
výchovnými poradkyněmi i  metodička-
mi prevence, zahráli si týmové hry a hry 

zaměřené na  komunikaci, vyzkoušeli si 
orientační běh nebo discgolf. Večery byly 
zpestřené diskotékou, karaoke nebo tá-
borákem s  opékáním špekáčků, odvážní 
nováčci pak předvedli své talenty ve zpě-
vu, tanci nebo hře na hudební nástroje.
Adaptační kurz je pro všechny významnou 
součástí školního života. Prvákům pomáhá 
překonat mnohdy nejednoduchý přechod 
na  střední školu, usnadňuje sžívání tříd-
ních kolektivů a třídní učitelé mají možnost 

v neformálním prostředí blíže poznat své 
svěřence. To všechno jednoznačně přispí-
vá k pozitivnímu klimatu školy.

Unikátní STEM laboratoř

Otevření třídy gymnázia znamenalo 
i  nutnost připravit nové prostory, které 
zatím škola v  rámci vyučovaných obo-
rů nepotřebovala. Během prázdnin jsme 
proto vybudovali a vším potřebným vy-
bavili STEM laboratoř určenou pro výu-
ku fyziky, chemie a biologie. Věříme, že 
i tato novinka, v rámci českých středních 
škol unikátní, přispěje k  rozvoji našich 
žáků a zpestří jejich výuku.

Petra Bergmannová n
učitelka ŠKOLAEUPRAHA 
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Koncert Mezinárodního 
orchestru  
a Dechového orchestru 
ZUŠ
Mezinárodní orchestr je slo-
žen z  žáků uměleckých škol 
z  Heide, Varšavy, Vilniusu 
a Prahy.
Dechový orchestr ZUŠ Horní 
Počernice řídí Lucie Rapčáko-
vá a Jan Triebenekl
čt 3. 10. Chvalská stodola 
od 18.00 hod.

Koncert Mezinárodního 
orchestru a DPS Paleček
Mezinárodní orchestr je slo-
žen z  žáků uměleckých škol 
z  Heide, Varšavy, Vilniusu 
a Prahy.
Dětský pěvecký sbor Pale-
ček vede sbormistryně Šárka 
Mistrová, na  klavír doprovází 
Martina Hudáčeková.
pá 4. 10. Sál Městské knihov-
ny v Praze, Mariánské nám. 1 
od 18.00 hod.

Kalabis Quintet  
a žáci ZUŠ
V programu se představí dám-
ské dechové kvinteto ve  slo-
žení Zuzana Leimer – flétna, 
Jarmila Jermářová – hoboj, 
Anna Sysová – klarinet, De-
nisa Beňovská – fagot, Adéla 
Psohlavcová – lesní roh a žáci 
ZUŠ.
čt 24. 10. Chvalský zámek 
od 18.00 hod.

Večer k tanci a poslechu
Hornopočernické stodo-
lohraní
K  tanci a  poslechu zahraje 
místní HoPoBand a  jeho host 
Big Band ZUŠ Chlumec nad 
Cidlinou.
po 14. 10. Chvalská stodola 
od 19.00 hod.

I. Hudební večer
Tradiční koncert žáků ZUŠ.
st 23. 10. Sál ZUŠ od 18.00 hod.

n

Koncerty k 70. výročí založení ZUŠ v Horních Počernicích

V pondělí 2. 9. se uskutečnil Veletrh volnočasových ak-
tivit, kde místní organizace, spolky a  sportovní od-

díly představily svou nabídku, ze které si rodiče mohli vy-
brat vhodnou aktivitu pro své děti. Pro děti byla připravena  
u každé prezentace pestrá nabídka úkolů, po jejichž splnění 
následovala drobná odměna. 

Jana Petráňová n  
referentka pro mládež, tělovýchovu a sport

Veletrh volnočasových aktivit 



Závodní skupina mladšího a  staršího 
žactva se tradičně třetí týden v  srpnu 
vydala na  soustředění do  Jiřetína pod 
Jedlovou, kde jsme strávili pěkných pět 
dní běháním po okolních lesích, tréninky 
ve  sportovním areálu, v  rámci celoden-

Novinky z atletického oddílu
ního výletu jsme si vyšlápli na kopec Luž 
a na závěr soustředění si všichni za od-
měnu užili místní bazén ve  Varnsdorfu. 
Další týden navázal příměstský tábor 
určený pro mladší děti z přípravky, kte-
ré si mohly kromě atletických disciplín 

vyzkoušet netradiční ori-
entační závod na  Houslá-
ku, na  celodenním výletě 
v  Kersku adventure golf 
a plážovou přehazku. 

Již koncem srpna jsme za-
hájili tréninky žáků v  no-
vém školním roce.  Velkým 
bonusem pro přípravu 
bylo znovuotevření celého 
oválu na  začátku září, kdy 
jsme po dlouhé době mohli 
potrénovat zejména po-

třebné předávky na  štafety, které jsou 
součástí všech závodů družstev. Během 
září se mladší a starší žáci účastnili finá-
lových kol městského přeboru družstev 
a ve velké pražské konkurenci se nene-
chali zahanbit.

Dotazy k  možnosti přijetí nových členů 
– dětí ročníků 2010–2014 i v průběhu říj-
na 2024 zasílejte na e-mail: atletikahp@
email.cz. 

Pokud máte zkušenosti s  atletikou 
a  máte kladný vztah k  dětem, rádi vás 
přivítáme mezi trenéry – bližší informa-
ce u J. Petráňové. Více informací najdete 
na stránkách: www.atletikahp.cz, na FB: 
Atletická přípravka Horní Počernice 
a  na  Instagramu: atletika_horni_pocer-
nice.

Za trenérky: 
Klára Hlaváčková n
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Atletika v TJ Sokol Horní Počernice

Koho hledáme?
• jsi ročník 2010–2014
• rád běháš, skáčeš nebo házíš
• rád závodíš

Chceš se stát součástí jednoho z nejúspěšnějších atletických klubů 
v Praze? Pokud ano, tak si neváhej naskenovat QR kód :D
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Pražský pohár žactva v Orientačním běhu v Počernicích
Ve  středu 19. června proběhl v  Horních 
Počernicích 5. závod Pražského poháru 
žactva v  orientačním běhu pro rok 2024, 
který uspořádal KOB Tretra Praha ve spo-
lupráci s  TJ Sokol Horní Počernice. Cel-
kem se zúčastnilo 355 závodníků, a to jak 
v  soutěžních žákovských kategoriích pro 
děti do  14 let, tak i  v  kategoriích trénin-
kových a  pro příchozí. Závodníci, z  nichž 
mnozí byli v Horních Počernicích poprvé, 
pozitivně hodnotili jak nelehké tratě, tak 
i Horní Počernice. Chtěla bych tímto podě-
kovat Městské části Praha 20 – Horní Po-
černice, FZŠ Chodovická a ZŠ Ratibořická 
za podporu a umožnění závody uskutečnit 
i  na  jejich pozemcích. V  neposlední řadě 
bych ráda poděkovala TJ Sokol Horní Po-
černice, že poskytl pro závod zázemí.  

Orientační běh je moderní sport v  pří-
rodě, při kterém je potřeba mít nejen 
rychlé nohy, ale také bystrou hlavu. 
Pokud vás orienťák zaujal a chtěli byste 
se ho aktivněji účastnit, určitě vás a ze-
jména vaše děti rádi uvítáme u nás v od-
díle. Náš klub orientačního běhu Tretra 
Praha působí na Praze 8 a 9 již více než 
třicet let, v našich řadách máme závod-
níky všech věkových a  výkonnostních 
kategorií, mimo jiné i medailisty z mis-
trovství republiky a  úspěšné doroste-
necké a  juniorské reprezentanty. Více 
informací na: www.tretra.org nebo na: 
tretra@tretra.org.

Za pořadatele: 
Klára Hlaváčková n

LETNÍ PŘÍPRAVKOVÉ TURNAJE NA XAVEROVĚ

O pohár starosty Prahy 20  
a Memoriál Pavla Krále

Ročník U11 se zúčastnil tradičního Me-
moriálu Pavla Krále. Domácí tým se 
v  konkurenci dalších silných týmů roz-
hodně neztratil a po skvělých výkonech 
obsadil v turnaji vynikající druhé místo. 
Vítězem turnaje se staly Šestajovice, ale 
xaverovští hráči se nemusí za své výko-
ny vůbec stydět. Vítězství jim uniklo jen 
těsně, ale jejich nasazení a  odhodlání 
byly inspirací pro všechny přítomné.

Ještě větší radost přinesli fanouškům 
hráči ročníku U10, kteří se utkali v  tur-
naji O pohár starosty Prahy 20. Xaverov-
ský tým zde doslova exceloval, když vy-
hrál všechny tři své zápasy proti silným 
soupeřům z FK Admira Praha, SK Slavia 
Praha a FK Jablonec. Díky těmto výko-
nům si domácí tým odnesl zaslouženě 
první místo a získal tak cenný pohár pro 
vítěze.

Na konci srpna se na hřišti SC Xaverov uskutečnily dva přípravkové turnaje U11  
a U10, které přilákaly nejen velký počet fanoušků, ale také přinesly našim mladým 
fotbalistům výrazné úspěchy.

Individuální úspěchy xaverovských hráčů 
nezůstaly nepovšimnuty. Adam Kačeřík 
z  ročníku U11 byl oceněn jako nejlepší 
brankář turnaje, což jen potvrzuje jeho 
vynikající výkony mezi třemi tyčemi. 
Z týmu U10 si cenu pro nejlepšího hráče 
odnesl Oliver Zvonič, který byl klíčovou 
postavou vítězného tažení svého týmu.
Kromě napínavých fotbalových zápasů 
se na  Xaverově konal také bohatý do-
provodný program, který připravili ro-
diče našich fotbalistů. Díky jejich úsilí 
a podpoře si všichni zúčastnění užili pří-
jemný den plný zábavy, za což jim patří 
velké poděkování.
Děkujeme všem, kteří se na  této akci 
podíleli a  těšíme se na  další úspěšné 
turnaje, kde budou naši hráči opět bojo-
vat o co nejlepší výsledky.

David Lukeš n
 šéftrenér mládeže
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Pochod startuje v Divoké Šárce u koneč-
né tramvaje, na start je možné přijít mezi 
sedmou a  devátou hodinou. K  základní 
dvacetikilometrové trase přibyly za pět-
advacetiletou historii pochodu i  trasy 
10 a  30 km. Nejkratší trasa vede údolím 
Divoké Šárky ke  koupališti, zde odbo-
čuje nahoru k Nebušicím a vede po hře-
beni přírodním parkem Šárka–Lysolaje 
na  rozcestí Na  Pískách a  potom dolů 
k rozcestí Na Mlýnku a ke kos-
telu svatého Matěje v  Dejvi-
cích.
Dvacetikilometrová trasa za-
vede turisty na méně známou 
západní část přírodního parku 
Šárka–Lysolaje, přes Nebušice 
a Přední Kopaninu k soše svaté 
Juliány u  Horoměřic a  potom 
zpátky atraktivní cestou pří-
rodní rezervací Housle k Babě 
a také ke kostelu svatého Ma-
těje.
Nejdelší trasa se odpoju-
je z  dvacítky v  Horoměři-
cích, vede přes Kozí hřbety 
do  Tichého údolí, do  Roztok 
a  potom cestou s  vyhlídkami 
na  Vltavu do  Suchdola. V  Ly-
solajích se připojuje na dvace-
tikilometrovou trasu.
Všechny trasy vedou od  kos-
tela svatého Matěje na Julisku, 

Doležalova dvacítka

kde je cíl symbolicky u sportovního are-
álu Dukly. Josef Doležal byl totiž spjatý 
s Duklou nejen jako závodník, ale i funk-
cionář a pracovník ve  sportovním záze-
mí. Na Doležalově dvacítce se tedy spo-
juje závodní chůze s tou turistickou, která 
nemá za cíl ujít trasu v nejkratším čase, 
ale chůzi si užít a  příjemně se unavit. 
A také vidět něco zajímavého. A na tra-
sách Doležalovy dvacítky toho je k vidě-

ní opravdu hodně: 
skály podél Hor-
ní Šárky, přírodní 
parky a  památky, 

Legendou mezi chodci byl Josef Doležal ((1920–1999), mistr sportu, olympijský 
medailista z Helsinek, mistr Evropy z Bernu, sedmnáctinásobný mistr republiky, 
legenda chodeckého závodu Praha–Poděbrady. Na jeho počest se 12. 10. koná už  
25. ročník turistického pochodu.

Josef Ptáček získal  
pátý titul mistra světa
Těmito slovy lze nejlépe vyjádřit skutečnost, že se Jose-
fu Ptáčkovi z  týmu PTÁČKOVI CZECH COMBAT FEDERATION 
povedlo něco impozantního. Na  mistrovství světa konaném 
v Asii se probojoval až do finále a v něm zvítězil nad soupeřem 
z Tádžikistánu. Všechny zápasy ukončil před časovým limitem 
a získal další, už 5. titul mistra světa v Grapplingu. Dostalo se 
mu i velké sympatie fanoušků a úcty soupeřů. Součástí turna-
je byly i boje o profesionální titul mistra světa. Zápasu ve své 
kategorii – Grapplingu – 75 kg se zúčastnil i  Josef Ptáček 
jako vyzyvatel. Soupeřem mu byl Xojimuradov Sherzodbek 
z Uzbekistánu, který obhajoval. Zápas byl vypsán na 10 minut. 
Bojovalo se bez bodovacího systému „Submission only“ v ok-
tagonové kleci. Po opatrném začátku se oba borci s  vervou 
do sebe pustili a byl z toho jeden z nejlepších zápasů večera. 
Uzbek byl vehementně povzbuzován fanoušky, ale nakonec mu 
to nebylo nic platné. Pepovi se podařilo nasadit D‘arce choke 
a zápas dle pravidel ukončit na vzdání soupeře. Pak už stačilo 
převzít pás pro profesionálního mistra světa v Grapplingu a jít 
slavit. A jelikož bylo opravdu co, podle toho to také vypadalo. 
Atmosféra a organizace turnaje byly naprosto skvělé. Přispěl 
k  tomu možná i  fakt, 
že vše probíhalo pod 
širým nebem. Další dny 
asijského turné pro-
žil tým PCCF zejména 
v uzbeckých a kyrgyz- 
ských horách. Pobyt 
Martina, Josef a  Pepa 
zakončili v  uzbeckém 
Namanganu, kam byli 
pozváni spolu s  další-
mi nejvýznamnějšími 
představiteli bojových 
sportů. 

Josef Ptáček n 

trenér

výhledy na  Šárku, Vltavu a  zříceninu 
na  Babě, která ač vypadá trochu jako 
středověký hrad, je nejspíš pozůstatkem 
viničního lisu.

Petr Teringl n
Klub českých turistů
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CHVALSKÝ ZÁMEK 

2. 10. – 28. 10.
11. ročník mezinárodní výstavy 
Madame Humanité

19. – 20. 10. od 10.00 do 17.00 hod.
Detektivní pohádkový víkend 
„Trochu jiná pohádková Zahrada 
aneb bacha na Kocoura!“

do 19. 1.
Výstava Trnkova Zahrada 2

do 19. 1.
Výstava k filmu Život k sežrání

CHVALSK Á STODOLA

12. 10.
Podzimní počernický Foodfestival 

14. 10. od 19.00 hod.
Stodolohraní

23. 10. od 19.00 hod.
Vtípečky se zelím – stand-up show 

25. 10. od 19.00 hod.
Tančírna ve Chvalské stodole

DIVADLO

1. 10. od 14.00 hod.
Vlny

1. 10. od 19.30 hod.
Tatami

2. 10. od 19.30 hod.
Tak já letím

3. 10. od 19.30 hod.
Janžurka

5. 10. od 15.00 hod.
Kocour Modroočko

6. 10. od 16.00 hod.
Velký pán

6. 10. od 19.30 hod.
Konec světa

8. 10. od 19.30 hod.
Amerikánka

9. 10. od 19.30 hod.
Karel Plíhal

10. 10. od 19.30 hod.
A je to venku!

12. 10. od 15.00 hod.
Lotrando a Zubejda

13. 10. od 19.30 hod.
Kuřačky a spasitelky 

15. 10. od 19.30 hod.
Janžurka

17. 10. od 19.30 hod.
Výjimečný stav

19. 10. od 16.00 hod.
Život k sežrání

19. 10. od 19.30 hod.
Vlny

20. 10. od 18.00 hod.
Adéla ještě nevečeřela

22. 10. od 19.30 hod.
Rok vdovy

23. 10. od 19.30 hod.
Oko tygra

24. 10. od 19.30 hod.
Výjimečný stav

25. 10. od 19.00 hod.
Královská opera: Figarova svatba

28. 10. od 18.00 hod.
Letem světem na vozíku (*)

30. 10. od 19.30 hod.
Hvězdné manýry
 
DDM

6. 10.  od 9.00 do 17.00 hod.
Turisťák – Levý Hradec

KULTURNĚ KOMUNITNÍ CENTRUM

8. 10. od 16.00 do 18.00 hod.
Tvořivé dílničky pro děti:  
Pavouci z klubíček

10. 10. od 16.00 do 17.15 hod.
Trénování paměti 

16. 10. od 18.30 do 21.15 hod. 
Seminář: Jak na psychickou odolnost

23. 10. od 17.00 do 19.30 hod.
Workshop: Drátovaný ptáček –  
zápich do květináče

24. 10. od 17.30 do 19.30 hod.
Zážitky z cest: S Kubou na Kubě

MUMRA J

2., 16. a 30. 10. od 16.00 do 17.30 hod.
Skupina – Podpora pro rodiče dětí  
s ADHD

9. a 23. 10. od 16.00 do 17.30 hod.
Skupina pro maminky, které trápí  
psychika 

9. 10. od 9.30 do 11.30 hod.
Herna s programem –  
Respektující vs. volná výchova

11. 10. od 10.00 do 18.00 hod.
Bazar sezónního oblečení

14. 10. od 14.30 do 15.30 hod.
Setkávání maminek s miminky do 1 roku

15. 10. od 18.00 do 19.30 hod. 
Keramický podvečer –  
Stromy z keramiky

24. 10. od 19.30 do 21.30 hod. 
Seminář – Dentální hygiena

ZUŠ

3. 10. od 18.00 hod.
Koncert Mezinárodního orchestru  
a Dechového orchestru ZUŠ –  
Chvalská stodola

14. 10. od 19.00 hod. Chvalská stodola
Hornopočernické stodolohraní

23. 10. od 18.00 hod.
I. Hudební večer
tradiční koncert žáků ZUŠ - Sál ZUŠ

24. 10. od 18.00 hod. Chvalský zámek
Kalabis Quintet a žáci ZUŠ

OSTATNÍ

2. 10. od 12.30 do 17.00 hod.
Bazárek – zahrada MŠ Chodovická
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hod., pá: 7.30 – 14.00 hod. | Telefon: 271 071 611, e-mail: inzerce@pocernice.cz | Články odeslané po uzávěrce nebudou přijaty do tiště-

ného Zpravodaje | Za obsahovou a stylistickou správnost příspěvků ručí autor | Příspěvky nemusí odrážet názor redakce | Autorská práva vyhra-
zena | Přetisk pouze se souhlasem vydavatele | Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit | Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí | 
Neoznačené fotografie: archiv | NEPRODEJNÉ | REDAKCE: Lenka Bartáková, tel.: 774 422 374, e-mail: redakce@pocernice.cz, www.pocernice.cz |  
TISK: Integraf, s. r. o. | REKLAMACE DISTRIBUCE HPZ: 271 071 690, tel. číslo na ÚMČ Praha 20: 271 071 611 (711) | Další číslo vyjde 1. 11. 2024.

Uzávěrka pro Hornopočernický zpravodaj je vždy k 10. dni měsíce do 12.00 hodin. 
Dbejte prosím na kvalitu zasílaných fotografií, minimální velikost pro uveřejnění je 500 kB.
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Vyluštění najdete na straně 42.

K
ŘÍ

ŽO
V

K
A

První… (1. tajenka) v Horních Počernicích po listopadu 1989 otevřel ve svém domě na Chvalech podnikatel pan… (2. tajenka).

O
SM

IS
M

ĚR
K

A

OSMISMĚRKA
Po vyluštění osmisměrky zbyde 9 písmen, která čtena 
po řádcích tvoří tajenku.
Pokud říkáte vždy pravdu, nemusíte si nic (tajenka).  — 
Mark Twain

1 2 3 4 5 6 7 8 9

DOLAR - EFEKT - EVROPA - HODNOTA - HOUBA 
- HRANÍ - HRNEK - KOLIZE - KUCHAŘ -  
KUKÁTKO - LINKA - MAKRO - MALÍŘ - MASKOT 
- MISKA - MLÉKO - MRKEV - NÁZEV - OBLAK 
- OBRAZ - OBSAH - ODKAZ - ODRAZ - ODVOZ 
- OCHOTA - OSOBA - PAŘEZ - POKOJ - POMOC 
- PŘÍJEM - RADOST - REVIZE - SKLEP - SLOVO - 
TRAMVAJ - TREST - VERZE - VÝRAZB

LU
D

IŠ
TĚ

BLUDIŠTĚ
Projdi bludištěm podle směru šipek. 
Pozor na slepé uličky!
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VODA,TOPENÍ, KANALIZACE, ZEDNICKÉ 
PRÁCE, REKONSTRUKCE BYTŮ, DOMŮ 
NA KLÍČ, MALÍŘSKÉ PRÁCE. 
TEL: 775 080 907

Odhady, posudky pozemků, domů, bytů 
a areálů provede znalec Ing. F. Smetana.  
Tel: 602 970 835, 281 924 588

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU 
NA SKLÁDKU ! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, 
zahrady atd. Naložíme a odvezeme  
nepotřebné věci za rozumnou cenu.  
STĚHOVÁNÍ. Tel: 773 484 056

Čištění sedaček, koberců,  
matrací a mytí oken.
20 let praxe. Tel: 604 609 641

Instalatér, topenář, svářeč                                                    
Odborně, spolehlivě, rychle.  
Voda, plyn, topení
M. Trnka  tel.: 775 961 432 

SÍDLO PRO S.R.O.,OSVČ V PRAZE,  
od 149 Kč/měsíc. 
TEL: 728 991 247 
WWW.SIDLOPROFIRMUPRAHA.CZ

KNIHY A KNIŽNÍ POZŮSTALOSTI KOUPÍM. 
tel: 286 891 400

Koupím byt v Horních Počernicích.  
Tel: 604 617 788

Čech, 60 let, hledá podnájem v Horních 
Počernicích a okolí. Nabízí možnost 
jezdit na jeho chalupu.

WWW.CHEMGARDEN.CZ   
Zemní a terénní práce, realizace - přípo-
jek, retenčních nádrží, oplocení, příjez-
dových cest. Pokládka zámkové dlažby. 
Výkopy minibagrem, práce s mininakla-
dačem, kontejnerová doprava.

OPRAVA ŽALUZIÍ – VÝMĚNA VODICÍCH  
LANEK – NOVÉ ŽALUZIE – SEŘÍZENÍ 
PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ –  
SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

KOUPÍM GARÁŽ – DOBŠICKÁ –  
JÍVANSKÁ – LIPÍ. 
Tel. 601 055 617

Nabízím zpříjemnit vaše chvíle s harmo-
nikou – výročí, narozeniny, svátky.
Tel: 603 910 640

Firma SPECIAL HOBBY, hledá do teamu 
zaměstnance pro expedici zásilek 
našeho e-shopu. Vhodné i na poloviční 
úvazek. Požadujeme základní znalost 
práce na PC – EXCEL. Nabídky zasílejte 
na RIEDEL@SPECIALHOBBY.EU

LUŠTÍME S HPZ –  
vyluštění ze str. 41

KŘÍŽOVKA
První soukromou 
cukrárnu v Hor-
ních Počernicích 
po listopadu 1989 
otevřel ve svém 
domě na Chva-
lech podnikatel 
pan Poklop.

OSMISMĚRKA
Pokud říkáte vždy 
pravdu, nemusíte 
si nic pamatovat.  
— Mark Twain

BLUDIŠTĚ
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Petra
Hronová

Kosmetička
& farmaceutická

asistentka

PEFC/08-35-0084

DŘEVOSKLAD

Prkna a fošny 
z dubu, modřínu, jasanu a borovice
nesámované - vzduchosuché

HLOUBĚTÍN
Prodej řeziva

PO—PÁ roh ulic Zálužská 
a Kolbenova, Praha 14

7:00—15:30 778 422 985

rezivo@lesy-praha.cz

Nove otevre
no

ˇ ˇ

www.lesy-praha.cz

Skautské středisko Oheň vás zve na

Příjemná atmosféra, taneční hudba,
občerstvení, soutěž o ceny 
a předtančení zajištěny!

Cena lístku: 300 Kč
Benefiční cena: 500 Kč

www.ohen.skauting.cz/ples

Podpořte stavbu nové skautské klubovny!

Akce probíhá pod záštitou Mgr. Petra Měšťana, starosty Horních Počernic.

Skautský Benefiční ples

lístky
zakoupíte
zde

Chvalská stodola16.11. 19:00 

(75 % z ceny vstupného do veřejné
sbírky na skautskou klubovnu 
v Horních Počernicích)




